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Tavoittaa alueesi yrityspäättäjät

Meriteollisuuden 
keskittymässä tarjolla 
ainutlaatuinen tilaisuus
ohutlevytekniikan 
palvelutarjoajalle
Turun telakan alihankintaverkostolle teettämämme 
kyselyn perusteella Blue Industry Parkin alueelle 
kaivataan erityisesti ohutlevytekniikanalan toimijaa.

Blue Industry Park on Turun telakan välittömään 
läheisyyteen kohoava meri- ja valmistavan 
teollisuuden keskittymä.

blueindustrypark.com 

Tero Lahti
p. +358 50 482 1734

Ota yhteyttä

0290909900

PALAUTETAAN YHDESSÄ
KUORMALAVAT
UUDELLEEN KÄYTTÖÖN.

https://www.facebook.com/yritysmaailma/
https://www.instagram.com/yritysmaailma/
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Nyt on aika panostaa tulevaisuuteen! 
Vahva vientiteollisuus, keskeinen 
sijainti, erityisosaamisalueet ja 
toimijoiden välinen yhteistyö ovat 
vahvuuksiamme. Rauman vetovoimaa 
vahvistavat esimerkiksi Lakariin 
asemakaavoitettava 300 hehtaarin 
alue datakeskustoiminnalle sekä uudet 
kestävän teollisuuden investoinnit 
mahdollistava sataman laajennusalue.

Katso lisää: www.businessrauma.fi

Rauma houkuttelee vihreän siirtymän 
investointeja – tule osaksi toimivaa 
ekosysteemiä

Rauman Satama on Suomen 4. suurin ulkomaan
liikenteen yleissatama ja 3. suurin konttisatama. 
Sataman laajennusosa mahdollistaa uudet teollisuus
investoinnit. Laajennuksen länsiosaan saa sijoittaa 
merkittäviä vaarallisia kemikaaleja valmistavia tai 
varastoivia laitoksia. Nesteytetyn maakaasun (lng) 
käsittelylle ja varastoinnille on varattu oma alueensa.
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Vuokrattavana salitiloja 
erisuuruisiin  kokous- ja 
juhlatilaisuuksiin lähellä 
keskustaa.

Ota yhteyttä
puh. 050 3111 828

Hyvät parkkipaikat!
Suora bussiyhteys torilta.

Vanha Hämeentie 29 Turku
www.t-talo.com

Vuokrattavana salitiloja 
erisuuruisiin  kokous- ja 
juhlatilaisuuksiin lähellä 
keskustaa.

Ota yhteyttä
puh. 050 3111 828

Hyvät parkkipaikat!
Suora bussiyhteys torilta.

Vanha Hämeentie 29 Turku
www.t-talo.com

www.mptoimitilat.fi
0400 743 677
mika@mptoimitilat.fi

Laajennatko tai aloitatko
yritystoimintaa? 

Meillä on tilaa kasvullesi.
Pöytyällä on hyviä ja

edullisia yritystontteja
pääväylien varrella 

tilaa on myös isompiin
tonttitarpeisiin. 

Tervetuloa Pöytyälle! 
Ota yhteyttä ja etsitään

yrityksellesi sopiva tontti. 

kunnanjohtaja Mika Joki
040 672 2900

mika.joki@poytya.fi

                                                                   

                                              

poytya.fi/yritystontit

Turun seudun talousnäkymät varovaisen optimistiset

OP Turun Seudun liiketoi-
mintajohtaja Jussi Korpela 
seuraa merkittävän alueelli-
sen rahoittajan näköalapai-
kalta talouden kehitystä hy-
vin tarkasti ja näkee siinä jo 
myönteisiä merkkejä.

– Talouden näkymät ovat 
epävarmat. Inflaatio ja kor-
kojen nousu ovat heikentä-
neet talouden aktiviteettia. 
Toimialoista eniten ovat 
kärsineet rakentaminen ja 
kuljetusala. Luottokysyn-
nän pohja saavutettiin näil-
lä näkymin loppusyksyllä 
2023. Tällä hetkellä näyt-
tää, että ainakin lasku on 
tasaantunut ja suunta on 
parempaan. Tähän vaikut-
tanee korkojen nousun py-
sähtyminen ja kääntyminen 
varovaiseen laskuun, Korpe-
la toteaa.

Yrityksetkin ennakoivat 
tammikuussa 2024 julkais-
tun Varsinais-Suomen Maa-
kuntaennusteen mukaan jo 
varovaisesti orastavaa nou-
sua. Kovasta kasvusta ei kui-
tenkaan voida vielä puhua. 
Ennusteen tiedot on kerätty 
vuoden 2023 lopulla.

Positiivinen kierre
– Turun seudulla on ollut 
viime vuosina positiivinen 
kierre. Turussa Kauppato-
rin uudistus onnistui hyvin 
ja jokiranta on kaupungin 
valttikortti. Väestö alueella 
kehittyy suotuisasti. Kaksi 
yliopistoa ja korkeakoulut 
pitävät kaupungin vireänä 
ja luovat elinkeinoelämäl-
le edellytyksiä kasvaa. Var-
sinais-Suomen yrityskenttä 
onkin hyvin monipuolinen. 
Toivotaan, että suuret hank-
keet, kuten suunniteltu rata-
pihan kehittäminen ja uusi 
konserttitalo, elävöittävät 
entisestään kaupunkia, Kor-
pela sanoo.

OP Turun Seudun luotto-
salkku on haastavista ajoista 
huolimatta hyvässä kunnos-
sa. Esimerkiksi järjestämät-
tömien luottojen määrä on 
edelleen maltillisella tasol-
la. Luottotappioita on vähän 
suhteessa taseeseen.

Erinomainen tulos
– Meillä on kohtuullinen ti-
lanne. Luottosalkkumme on 
säilynyt haastavista ajoista 
huolimatta terveenä ja yri-
tyslainakanta nousi vuonna 
2023 noin 1,7 %. Se on mie-
lestäni hyvä suoritus. Pankin 
tulos oli erinomainen, mitä 
siivitti korkojen nousu, Kor-
pela sanoo.

– Mediassa on aika ajoin 
nostettu esiin asuntoyhtiöi-
den haasteista saada rahoi-
tusta. Turussa ei tämän osal-
ta ole suuria haasteita, mikä-
li taloyhtiö on hoidettu hyvin 
ja peruskorjaukset on tehty 

ajallaan, Korpela jatkaa.
OP Turun Seutu on mer-

kittävä asuntoyhtiöiden ra-
hoittaja. Asuntoyhtiöiden 
lainoja taseessa on noin 
800M€. Kasvua viime 
vuonna asuntoyhtiölainois-
sa oli yli 5 %.

Rahoitusta saatavilla
Rahoitusta on siis saatavilla, 
ja Jussi Korpela arvioi kor-
kotason tasaantuvan, mikä 
mahdollisesti lisää inves-
tointeja ja rahoituksen ky-
syntää. Hän pitää korkojen 
suojaamista kuitenkin edel-
leen ajankohtaisena. Korko-
jen kehittymistä kun on hy-
vin vaikea ennustaa. Kor-

kojen suojaaminen tuo var-
muutta kassavirtojen enna-
kointiin.

Pankkialan sääntelyn jat-
kuva lisääntyminen edellyt-
tää entistä tarkempien tieto-
jen kyselemistä asiakkailta. 
Toisaalta pankit saavat val-
tavasti dataa, jota muoka-
taan yhä paremman näky-
män saamiseksi rahoitus-
markkinoiden kehitykseen.

Vahva kumppani
Jussi Korpela korostaa, et-
tä OP Ryhmä on vahva fi-
nanssitoimija Suomessa ja 
OP Turun Seutu on toimi-
alueensa markkinajohtaja, 
joka poikkeuksellisissa ta-

loussuhdanteissakin on pys-
tynyt kasvamaan.

– Lisäksi Pohjola Vakuu-
tus tarjoaa asiakkaillemme 
monipuoliset vahinkova-
kuutuspalvelut, joten voim-
me yhdessä auttaa yrityksiä 
menestymään, Jussi Korpela 
kiteyttää.

Teksti- ja kuvalähde 
Turun kauppakamari

Turun seudun yritysten näkymät ovat kohtuulliset huolimatta viime vuoden rajusta inflaatiosta ja 
korkojen noususta. Korot ovat jo korkohuipusta laskeneet ja taloustilanne näyttää hieman aiem-
paa valoisammalta.
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Työpisteen yritystiimi on kevään aikana jal-
kautunut Turun seudun yrityksiin ahkerasti. 
Käyntien tarkoituksena on tutustua yrityk-
siin lähemmin ja henkilökohtaisella otteella. 

– Tavoitteemme on saada selville, mihin 
asioihin yritykset tällä hetkellä kaipaavat 
apua ja minkälaisia rekrytointitarpeita lähi-
tulevaisuudessa mahdollisesti on, palvelu-
päällikkö Anne Ylitalo kertoo.

Yritystiimin päätarkoitus onkin työllis-
tää ja varmistaa, että alueen yrityksillä on 
tarpeeksi työvoimaa kasvun tueksi, ja toi-
saalta työntekijöillä ammattitaitoaan vas-
taavia töitä.

– Neuvoa ja opastusta on kaivattu mm. 
palkkatuella työllistämiseen, työkokeiluun 
tai vaikka maahanmuuttajien työllistämiseen. 
Käynneillä on tullut esiin konkreettisia rek-
rytointitarpeita ja siihenkin on apua tarjolla, 
Ylitalo kertoo.

Henkilökohtaista 
palvelua arvostetaan
Uraohjaaja Kirsi Laine tapasi yrityskäynnil-
lä Bowlerin ravintolapäällikkö Laura Sjö-
roosin. Bowler on Turun ytimessä sijaitseva 
viihdekeskus, jossa viihtyvät niin keilauksen 
harrastajat kuin virkistyspäiviä ja kokouksia 

viettävät yritysasiakkaat.
– Meillä on oikeastaan jatkuva tarve osa-

aikaisista ravintolatyöntekijöistä ja nyt syk-
syä kohden myös vakituista henkilökuntaa 
kaivataan yrityksen eri toimipisteisiin, Sjö-
roos kertoo.

Bowler käyttää rekrytoinnissa monia eri 
kanavia, koska ammattitaitoisia työntekijöitä 
on ollut haasteellista löytää. 

– Käytämme TE-palveluita, henkilöstö-
vuokrausalan yrityksiä, somekanavia ja omia 
verkostoja, Sjöroos luettelee.

Tapaamisen aikana Kirsi sai Lauralta tie-
toa, mitä rekrytointeja on tulossa ja mitä haet-
tavilta henkilöiltä odotetaan. Kun tiedot ovat 
mahdollisimman kattavat, on helpompi läh-
teä etsimään ehdokkaita.

– Tiimimme kartoittaa potentiaaliset työn-
hakijat, haastattelemme heidät ja sen jälkeen 
esittelemme yritykselle, Kirsi Laine selven-
tää.

Yrittäjiltä on tullut erittäin positiivista pa-
lautetta vierailuista ja käynnit on koettu myös 
yritystiimissä antoisiksi. 

– Henkilökohtaisella käynnillä tulee mo-
nesti juteltua vähän asian vierestäkin, mutta 
mikä tärkeintä pääsemme oikeasti tutustu-
maan yritysten arkeen ja auttamaan.

RekryTreffeillä työ ja 
tekijät kohtaavat
Kun uuden työntekijän palkkaaminen on 
ajankohtaista, mutta ehdokkaat puuttuvat, 
on RekryTreffit hyvä keino tavoittaa työn-

hakijoita vaivattomasti. RekryTreffeillä yksi 
yritys kerrallaan pääsee esittelemään laajalle 
työnhakijajoukolle avoimia työpaikkoja ja 
omaa toimintaansa. 

– Me hoidamme kaikki käytännön järjes-
telyt, työnantajan pitää vain varata kalente-
rista yksi iltapäivä ja saapua paikan pääl-
le, Anne Ylitalo kertoo ja jatkaa, että treffit 
järjestetään aina tiistaisin Linnateatterissa.

RekryTreffit on yritykselle maksuton, 
niin kuin kaikki Työpisteen palvelut. Treffi-
en kautta on jo työllistynyt alueen yrityksiin 
satoja työntekijöitä, monelle eri toimialalle.

– Ainut kriteeri on, että työnantajalla on 
vähintään kaksi työpaikkaa tarjolla ja ne voi-
vat olla kokoaikaisia tai osa-aikaisia. 

Ehdokkaita pääsee haastattelemaan heti 
paikan päällä ja paikalle kutsutut hakijat ovat 
motivoituneita ja valmiita aloittamaan työt 
lyhyelläkin varoitusajalla. 

Eniten RekryTreffeiltä haetaan tekijöi-
tä erilaisiin tuotannollisiin töihin, kaupan 
alalle sekä hoitoalalle, mutta toimialoja on 
ollut mukana laidasta laitaan ja kaikki ovat 
tervetulleita. Myöskään yrityksen kokoa ei 
ole rajattu. 

– Pienempiä tilaisuuksia voidaan järjestää 
myös Työpisteen tiloissa Yliopistonkadulla 
tai jopa yrityksen omissa tiloissa, Ylitalo li-
sää ja vinkkaa, että yritystiimiin kannattaa 
olla matalalla kynnyksellä yhteyksissä, jos 
jokin työntekijän rekrytointiin liittyvä asia 
askarruttaa.

Teksti: Anne Ylitalo

Asiakaspalvelu: 02 262 5072 • ma–pe klo 9–16 • Yliopistonkatu 27a 

RekryTreffit – maksuton rekrytointi-
palvelu yrityksille, läpi vuoden

● Työpisteen yritystiimi tarjoaa maksuttomia rekrytointipalveluja 
 ja -tapahtumia työnantajille, muun muassa RekryTreffit.
● Annamme tietoa palkkatuesta, rekrylisästä sekä nuorten kesä- ja 
 kausityöseteleistä.
● Teemme yhteistyötä koulutusten järjestäjien, oppisopimustoimiston 
 ja yritysten kanssa.

Anne Ylitalo • 044 907 4230 • anne.ylitalo@turku.fi • yrityspalvelut@turku.fi
www.turku.fi/tyopiste/yrityspalvelut 

RekryTreffeillä työ ja tekijät kohtaavat! 

Turun kaupungin työllisyyspalvelui-
den yritystiimi auttaa alueen työn-
antajia, kun on aika rekrytoida uu-
sia osaajia. Tarjolla on mm. neuvon-
taa palkkauksen eri tukimuotoihin 
ja konkreettista ehdokashakua. 

Yrityskäynnillä käydään yrityksen tilannetta läpi, kartoitetaan rekrytointitarpeita ja 
etsitään ratkaisuja niihin. Kuvassa Laura Sjöroos ja Kirsi Laine.

tukea ja apua rekrytointiin

Työpisteen yritystiimiltä 
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Yritysmaailma
PÄÄTOIMITTAJA/
TOIMITUSJOHTAJA:
Markku Oikarinen, 
puh. 050 374 6280
markku.oikarinen@yritma.fi

JULKAISIJA: 
Joensuun Kustannus Oy 
YRITYSMAAILMA
Telitie 1A 80100 Joensuu
info@yritma.fi | www.yritma.fi

SIVUNVALMISTUS:
Joensuun Kustannus Oy, Yritysmaailma 
Annika Käyhkö, ilmoitus.annika@yritma.fi

TOIMITTAJAT:
Pasi Liimatta puh. 050 408 8457 pasi.liimatta@yritma.fi
Toni Valha puh. 050 531 4745 toni.valha@yritma.fi
Virpi Kylmälä puh. 050 301 6956 virpi.kylmala@yritma.fi
Eini Kettunen puh. 050 374 6294 eini.kettunen@yritma.fi

ILMOITUKSET:
Ani Tiirikainen puh. 044 957 2666 ani.tiirikainen@yritma.fi
Rauno Härkönen puh. 050 374 6278 rauno.harkonen@yritma.fi
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PAINO: 
Kaleva Media

uutis- ja
näköislehti-
tarjontaan

Tutustu 
      kattavaan

yritma.fi

Halli isolla tontilla
Jousitie, Piispanristi

1000-2000 m2

+ toimistotilaa

Toimistotilaa
Urusvuori

120-240 m2

Tyylikäs toimisto
Hirvensalo, Lauttaranta

130-650 m2

Jokinäköalat, isot laiturit

Hoivakoti
Laitila, 600 m2

Tiedustelut: topi@nkp.�    |  0400 100 112

Pidetään yhdessä planeetta kunnossa.

100% ekologinen
leikkipaikka?
GreenLine-malliston 
avulla  se on mahdollista!

Pylväät on valmistettu 100 %
kierrätetystä kulutusjätteestä.Komposiittipylväät

Soita, niin kerromme lisää: 
p. 0400 211 221  |   www.leikkiturva.fi

Tutustu myös muihin 
ekologisiin tuotteisiimme:
leikkiturva.fi/ekologisuus

Välineissä käytetty puu on hakattu 
kestävän kehityksen periaatteiden 
mukaisesti hoidetuista metsistä.

HDPE-paneelit

Vihreät HDPE-paneelit on valmistettu 
100 % kierrätetystä valtamerijätteestä

Puiset pylväät

Muovikomposiitista valmistetut pylväät – innova-
tiivinen materiaali, joka on valmistettu käytetyistä 
tekstiileistä ja muovikalvoista. 

Katot, sivupaneelit ja manuaaliset elementit leika- 
taan HDPE-levyistä, jotka valmistetaan valtameri-
jätteistä – kalastusköysistä ja -verkoista.

Vain vajaa neljännes yrittäjistä 
tietää yritykselleen jatkajan 

Kolme neljästä pk-yrittäjästä ei 
tiedä yritykselleen jatkajaa, jos 
yrittäjä luopuisi yrityksestään. 
Omistajanvaihdos on juuri nyt 
ajankohtainen yli 50 000 yrittä-
jälle. Samaan aikaan noin 40 000 
yrittäjää etsii ostettavaa yritystä.  
– Toinen yrittäjä on usein po-
tentiaalinen jatkaja ja yrityksen 
ostaja, Suomen Yrittäjien toimi-
tusjohtaja Mikael Pentikäinen 
muistuttaa.

Runsas puolet (55 prosenttia) pk-yrittä-
jistä tietää yrityksensä arvon, selviää 
tuoreesta Yrittäjägallupista. 38 pro-
senttia vastaajista sanoo, ettei tiedä 

yrityksensä arvoa. 
54 prosenttia pk-yrittäjistä kehittää yrityk-

sensä arvoa tavoitteellisesti. Osuus on pudon-
nut vuodesta 2020 kymmenen prosenttiyk-
sikköä. Mitä suurempi on henkilöstömäärä, 
sitä enemmän yrityksen arvoa kehitetään ta-
voitteellisesti. Tavoitteellista arvon kehittä-
mistä on eniten teollisuudessa ja kaupassa. 

– On huolestuttavaa, että vain runsas puo-
let tietää yrityksensä arvon ja kehittää sitä 
tavoitteellisesti. Realistinen käsitys arvosta 
on edellytys onnistuneelle omistajanvaih-
dokselle, Pentikäinen sanoo. 

Lähes puolet yrittäjistä (46 prosenttia) ei 
tiedä, miten valmistua omistajanvaihdok-
seen. 41 prosenttia arvioi tietävänsä, miten 
omistajanvaihdokseen pitää valmistautua. 
Lähes saman verran (38 prosenttia) tuntee 
tarjolla olevia rahoitusratkaisuja. 

– Omistajanvaihdostyölle on edelleen 
suuri tilaus. On myönteistä, että 69 prosenttia 
yrittäjistä tietää, mistä saa apua omistajan-
vaihdokseen. Osuus on myös hieman kasva-
nut viime vuosina. On hyvä tiedostaa, että 
asia on ajankohtainen ennemmin tai myö-
hemmin jokaiselle yrittäjälle. 

Harva tietää jatkajan
Vajaa neljännes yrittäjistä tietää jonkun, jo-
ka voisi jatkaa hänen yritystään, jos yrittäjä 
luopuu yrityksestään.  

– Harva tietää yritykselleen jatkajan, jos 
haluaa tai joutuu luopumaan yrityksestään. 
Suomessa on paljon tekemistä, jotta jatkajia 
olisi enemmän ja yritysmarkkina kehittyisi 
myös pienten yritysten osalta, toimitusjoh-
taja Pentikäinen sanoo. 

Työllistävistä yrittäjistä useampi tietää 
yritykselleen jatkajan. Esimerkiksi yli kym-
menen henkeä työllistävistä heitä on 38 pro-
senttia. Teollisuudessa 44 prosenttia tietää 
jonkun, joka voisi jatkaa yrittäjän yritystä. 

Omistajanvaihdos on juuri nyt ajankoh-
tainen 16 prosentille yrittäjistä. Tämä tar-

koittaa yli 50 000 yrittäjää. Osuus oli suun-
nilleen sama (14 prosenttia) tammikuussa 
2020, jolloin sitä kysyttiin edellisen kerran. 

– On syytä toivoa, että yhä useampi 
Suomessa asuva voisi nähdä itsensä omis-
tajayrittäjänä. Tähän täytyy tasoittaa tietä 
niin neuvonnan, koulutuksen kuin erilaisten 
rahoitusratkaisuiden kautta. Suomi tarvitsee 
paljon lisää yrittäjiä. 

– Omistajanvaihdos johtaa tutkitusti 
usein yrityksen kasvuloikkaan. Jo vanha 
omistaja yrittää kehittää yritystään saadak-
seen siitä enemmän. Uusi omistaja taas ke-
hittää yritystä saadakseen investoinnilleen 
tuottoja ja takaisinmaksun. Siksi omistajan-
vaihdosten edistäminen on tärkeä osa kansal-
lista kasvupolitiikkaa, jolle on huutava tarve. 

13 prosenttia Yrittäjägallupin vastaajis-
ta on kiinnostunut ostamaan yrityksen. Yli 
kymmenen henkeä työllistävistä ja teolli-
suusyrityksistä joka neljäs on kiinnostunut 
ostamaan yrityksen. 

– Toinen yrittäjä on usein potentiaalinen 
jatkaja ja yrityksen ostaja. Noin 40 000 yrit-
täjää on tälläkin hetkellä kiinnostunut osta-
maan yrityksen. Tämä on tärkeä tieto niille 
yrittäjille, joille omistajanvaihdos on ajan-
kohtainen juuri nyt. Myyjät ja ostajat pitää 
saada paremmin kohtaamaan. 

Yrittäjägallupiin vastasi 3.–12. kesäkuuta 
1 080 mikro- ja pk-yritysten edustajaa. Vas-
taajista 45 prosenttia oli yksinyrittäjiä.    

Tekstilähde Suomen Yrittäjät

Suomen Yrittäjien toimitusjohtaja Mikael 
Pentikäinen. Kuva: Markus Sommers
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SPR ENSIAPUKOULUTUS
antaa eväät turvalliseen työpäivään

Varmista henkilöstösi ensiapuosaaminen ja edistä 
organisaation turvallisuuskulttuuria!

Meiltä saat sertifioidut SPR ensiapukoulutukset 
lähikoulutuksena ympäri Suomen, verkossa 
etäkoulutuksena tai näiden joustavana yhdistelmänä. 
Koulutukseen sisältyy aina SPR ensiaputodistus, 
joka on voimassa kolme vuotta.

Valitse sinäkin laadukas ja luotettava
SPR ensiapukoulutus. Tilaa oma koulutus 
työpaikalle tai ilmoittaudu mukaan avoimille 
kursseille!

ensiapukoulutus.fi

Pyydä tarjous tai 
varaa tapaaminen!

Punainen Risti Ensiapu on osa Suomen Punaisen Ristin 
ja koko maan valmiuden ja varautumisen kokonaisuutta. 
Tuottomme ohjataan Punaisen Ristin kotimaan 
auttamistoiminnan tukemiseen.

PRE_koulutuspalvelut_YM_H2_259x180mm.indd   1PRE_koulutuspalvelut_YM_H2_259x180mm.indd   1 07/05/2024   17.44.3507/05/2024   17.44.35

Naantalin kaupungin 
hankintakalenterista tietoa 

tulevista kilpailutuksista 

– KUNNAT HANKKIVAT runsaasti 
palveluita ja tavaroita markkinoilta. 
Liikevaihdon ohella julkiset hankinnat 
tarjoavat yrityksille usein myös mah-
dollisuuden kehittää uusia palveluita. 
Hankintakalenterin avulla haluamme, 
että yritysten, joilla on kiinnostusta tar-
jota omaa osaamistaan kaupungille, on 
mahdollista huomioida omassa toimin-
nan suunnittelussaan tulossa olevat kil-
pailutukset. Tavoitteemme on, että sekä 
kilpailutuksiin osallistuvien tarjoajien 
että markkinavuoropuheluiden määrä 
tulevaisuudessa kasvaisi, kertoo Naan-
talin elinkeinopäällikkö Lassi Rosala. 

TOUKOKUUN PUOLESSAVÄLISSÄ 
julkaistussa Yrittäjien Kuntabaromet-
rissä Naantali sai Suomen keskikokois-
ten kuntien (10 000–50 000 asukasta) 

parhaimmat arviot yrittäjiltä hankinta-
politiikastaan.  

KAUPUNKI KILPAILUTTAA vuosit-
tain lukuisia erityyppisiä palvelu-, ta-
vara- ja urakkahankintoja hankintalain 
mukaisesti. Hankintakalenteria päivite-
tään kaupungin verkkosivuilla ympäri 
vuoden kaupungin eri yksiköistä saa-
tujen tietojen pohjalta. Hankintakalen-
terissa mainittujen hankintojen lisäksi 
toteutetaan muitakin toistuvais- ja ker-
tahankintoja. 

Hankintakalenteriin voi 
tutustua kaupungin sivuilla: 
www.naantali.fi/hankintakalenteri

Tekstilähde Naantalin kaupunki

Naantalin kaupunki on julkaissut verkkosivuillaan ensim-
mäistä kertaa hankintakalenterin. Kaupungin hankinta-
kalenteri antaa yrityksille ennakkotietoa tulevista han-
kinnoista, jolloin yritysten on helpompi varautua kau-
pungin tuleviin kilpailutuksiin. Hankintakalenterin kautta 
kaupunki haluaa myös lisätä hankintatoimen avoimuutta 
sekä hankintaprosessien suunnitelmallisuutta. 

www.siivousrantasalo.� 

p. 040 519 6665 tai siivoussaloranta@gmail.com
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MEILLÄ ON 
TONTTEJA!

naantali.fi/yritystontit

Räätälöitäviä ja valmiita tontteja Naviren, 
Luolalan ja Isosuon alueilla. Tontin voit 
ostaa tai vuokrata edulliseen hintaan.

Naantalin saaristoon, kuten Luonnonmaan 
Naviren alueelle sijoittuvilla yrityksillä on 
mahdollisuus hakea ELY-keskukselta jopa 
20 % investointitukea kone-, laite- ja ra-
kennusinvestointeihin.

OTA YHTEYTTÄ
Naantalin kaupunki

elinkeinoasiamies Lassi Rosala
040 678 3270 | lassi.rosala@naantali.fi

Tonttien 
hinta 

10 e/m2!

The Tall Ships Races nähdään Turussa jatkossa joka neljäs vuosi 

– Turusta Itämeren ensimmäinen Sail Training 
Internationalin nimittämä ankkurisatama

Ankkurisatamasopimuksen 
myötä Turku isännöi The 
Tall Ships Races -tapahtu-

maa vastaisuudessa säännöllisesti 
joka neljäs vuosi. Tavallisesti ta-
pahtuman isännöintiä on pitänyt 
hakea Sail Training Internatio-
nalilta (STI) erikseen. STI:n An-
chor Port Scheme -ohjelman mu-
kaan ankkurisatamia voidaan va-
lita kustakin maasta vain yksi ja 
kultakin merialueelta 1–3. Sopi-
muksen myötä Turusta tulee maa-
ilman neljäs ankkurisatama Aal-
borgin, Esbjergin ja Antwerpenin 
lisäksi.

Turun pormestari Minna Ar-
veen mukaan ankkurisatamastatus 
on STI:lta upea tunnustus Turun 
pitkäjänteisestä ja onnistuneesta 
työstä The Tall Ships Races -ta-
pahtumien järjestäjänä.

– Satamakaupunkina meri on ai-
na ollut erottamaton osa turkulai-
suutta, ja maailman kauneimman 
saariston pääkaupunkina meillä on 
myös erityinen vastuu ainutlaatui-
sen ja herkän Saaristomeren suo-
jelusta. Olemme sitoutuneet jatka-
maan kunnianhimoista työtämme, 

jotta tulevatkin sukupolvet voivat 
nauttia meren kauneudesta ja mo-
nimuotoisuudesta. Merellisenä ta-
pahtumana The Tall Ships Races 
tarjoaa erinomaisen mahdollisuu-
den nostaa esiin tätä tärkeää tee-
maa, Arve lisää.

Turku Port Committeen pu-
heenjohtaja Jarkko Virtasen 
mukaan varmuus tapahtuman jär-
jestämisestä neljän vuoden välein 
mahdollistaa tapahtumatuotantoon 
pitkäjänteisyyttä ja pysyvämpiä in-
vestointeja. Jopa puoli miljoonaa 
kävijää houkutteleva tapahtuma 
tuo mukanaan myös merkittäviä 
taloudellisia hyötyjä niin kau-
pungille kuin paikallisille yrittä-
jillekin.

– Yksittäisen Tall Ships Ra-
ces -tapahtuman aluetaloudellis-
ten vaikutusten on arvioitu ole-
van noin 36–40 miljoonan euron 
luokkaa. Tapahtuma kiinnostaa 
vuodesta toiseen hyvin monen-
laisia ihmisiä ja on maksuttomana 
ja avoimena tapahtumana kaikki-
en saavutettavissa tulotasoon kat-
somatta, Virtanen sanoo.

The Tall Ships Races järjestet-

tiin tänä vuonna Turussa kuudet-
ta kertaa 18.–21.7. Tapahtumassa 
vieraili viikon aikana satoja tu-
hansia kävijöitä. Launantaina 20.7 
tehtiin kaikkien aikojen päiväkoh-
tainen kävijäennätys, kun alueella 
vieraili jopa 150 000 kävijää. Sa-
tojen tuhansien kävijöiden lisäksi 
tapahtumaan osallistui kaikkiaan 

61 purjealusta miehistöineen yh-
teensä 16 eri maasta.

Tapahtuma on järjestetty aiem-
min vuosina 1996, 2003, 2009 ja 
2017. Lisäksi vuonna 2011 Euroo-
pan kulttuuripääkaupunkivuoden 
kunniaksi järjestettiin The Cultu-
re Tall Ships Races Regatta. Vuo-
delle 2021 suunniteltu tapahtuma 

jouduttiin perumaan koronapande-
mian vuoksi.

Ankkurisatamasopimuksen 
myötä The Tall Ships Races jär-
jestetään Turussa seuraavan ker-
ran vuosina 2028 ja 2032. 

Tekstilähde tallshipsturku.fi 

The Tall Ships Races Turku 2024, kuva Rabbit Visuals Oy

Turun kaupunki allekirjoitti aiemmin kesällä ankkuri-
satamasopimuksen The Tall Ships Races -tapahtumaa 
järjestävän Sail Training Internationalin kanssa. 
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–Mietimme yhdes-
sä varustamoi-
den kanssa, mitä 
kaikkea voimme 

ympäristön eteen tehdä. Varus-
tamot pyrkivät reagoimaan aja-
malla puhtaammilla polttoaineil-
la ja hakemalla uusia teknologioi-
ta. Me satamatoimijana pyrimme 
etsimään erilaisia sähköön liitty-
viä ratkaisuita sekä pitämään ym-
päristön kaikilta osin mielessä, 
myös uuden terminaalirakennuk-
sen osalta, Turun Sataman toimi-
tusjohtaja Erik Söderholm toteaa. 

Turun satamasta liikennöivien 
laivojen kaikki ruokajätteet hyö-
dynnetään biokaasun tuotannos-
sa. Söderholmin mukaan pyrki-
myksenä on muutenkin kierrättää 
kaikki mahdollinen. Myös laivo-
jen jätevedet otetaan Turun jäte-
vedenpuhdistusjärjestelmään, jota 
varten satama on hankkinut tarvit-
tavan laitteiston. 

Yhtenä isona askeleena Söder-
holm mainitsee ruoppausmassojen 
läjittämisen. 

Viime vuonna Turun Satama lä-
jitti ruoppausmassat ensimmäistä 
kertaa maalle, kun ne on aikaisem-
min läjitetty merenpohjaan Airis-
tolle. 

Ainoaksi haasteeksi Söderholm 
nimeää uusien maaläjitysalueiden 
löytämisen, kun Hirvensalon alue 
jossakin vaiheessa täytyy. 

– Läjitykseen sopivia alueita 
haetaan jo kymmeniä vuosia etu-
käteen, joten sellainen varmasti 
löytyy. Hollantilaiset ovat käyttä-
neet kyseistä menetelmää jo satoja 
vuosia. Vaikka se maksaa enem-
män kuin mereen läjittäminen, se 
on ympäristön kannalta kestävää 
toimintaa. 

Turun satama vietti 870-vuo-
tissyntymäpäiviään Tall Ships Ra-
ces -tapahtuman yhteydessä heinä-
kuun puolivälissä. 

Tall Ships Races -tapahtumassa 
purjelaivat kisaavat eri kokoluo-
kissa, liikkuessaan eri merisatami-
en välillä. Ensimmäisenä Itämeren 
satamana Turku saa jatkossa toi-
mia Tall Ships Races -tapahtuman 

kohdesatamana ilman erillistä ha-
kuprosessia. 

– Taustalla on varmasti vaikut-
tanut Aurajoelle ja joen rannoille 
levittäytyneen tapahtuman kom-
pakti kokonaisuus, joka sijaitsee 
lisäksi kaupungin keskustassa. Tä-
mä on hieno uutinen meille sata-
mana, Turun kaupungille ja erityi-
sesti alueen yrittäjille, Söderholm 
kiittelee.  

Vaikka tapahtuma vietiin läpi 
vähän aiempaa kapeammalla lai-
vakalustolla, paikalla oli kuiten-
kin yli 60 laivaa eri kokoluokis-
sa. Söderholmin mukaan tapah-
tumaan osallistui satojatuhansia 
ihmisiä. Laivojen lisäksi tapah-
tumaan kuului runsaasti ravinto-
lapalveluita sekä Slot Festivaalin 
tarjoama laaja esiintyjäkattaus. 

Tapahtuman aikaan vietettiin 
myös Turun sataman 870-vuotis-
syntymäpäiviä. Ohjelmaan kuu-
lui mm. uuden sataman histori-
aan keskittyvän teoksen julkaisu.

– Tässä uudessa historiikissa 
teoksessa on keskitytty pääasias-
sa 2000-lukuun ja siihen, mitä nyt 

tehdään ja tehdään jatkossa, esi-
merkiksi vihreisiin arvoihin liit-
tyen. Olemme tehneet kaupungin 
kanssa ilmastosopimuksen, jon-
ka mukaan vuonna 2029 Turku 
ja Turun alue on hiilineutraali. 
Olemme jopa vähän aikataulusta 
edellä tämän suhteen, Söderholm 
mainitsee. 

Turku-Maarianhamina-
Tukholma -reitti on 
hiilineutraali vuonna 2035
– Teimme viime helmikuussa so-
pimuksen Turun ja Tukholman sa-
tamien sekä Viking Linen kanssa, 
että Turku-Maarianhamina-Tuk-
holma -reitti (Transport Corridor) 
on hiilineutraali vuonna 2035.

Söderholmin mukaan tavoit-
teen toteutumisen suurin haas-
te liittyy vaihtoehtopolttoaineen 
tuotantokapasiteetin riittävyyteen. 

– Viking Linen uudet laivat, 
Grace ja Glory, pystyvät käyt-
tämään monipuolisesti erilaisia 
polttoaineita. Tällä hetkellä Vi-
king Line käyttää mahdollisuuk-
sien mukaan Gasumin biokaasua, 
mutta kuitenkin edelleen pääasi-
assa LNG:tä, joka tankataan au-
tolauttaan meidän satama-altaassa 
erityisellä LNG-tankkauslaivalla. 
Laivan LNG-tankkaus tapahtuu 
meren puolelta turvallisuussyis-
tä. Vaikka LNG on suhteellisen 
vaaratonta, haluamme turvalli-
suussyistä tehdä tankkauksen niin, 
ettei se häiritse myöskään laivan 
purkua ja lastausta. 

Söderholm toteaa, että LNG ei 
ole vielä täysin puhdas polttoaine, 
vaan siitä syntyy edelleen metaa-
nipäästöjä, joista on pitkässä juok-
sussa tavoitteena päästä eroon. 
Uusia vaihtoehtopolttoaineita on 
suunnittelupöydillä jo lukuisia. 

– On muistettava, että 98 % 

maailman laivoista liikkuu edel-
leen dieselillä. Niiden saaminen 
puhtaan polttoaineen piiriin vie 
vielä kohtalaisen pitkään. Wärt-
silä on kehittämässä näitä uusia 
koneita ja siitä on tullut ihan uusi 
liiketoiminta-alue Suomelle.  

Söderholm kertoo, että vuoden 
2024 alusta lähtien varustamot 
ovat joutuneet maksamaan pääs-
tömaksuja, joiden hinta nousee jat-
kuvasti, joten jossakin vaiheessa 
vanhempien alusten ajaminen käy 
taloudellisesti mahdottomaksi.

Rahtimäärät ennallaan, 
matkustajien aktiivisuus 
on kuitenkin viime vuotta 
vaisumpaa
– Rahtipuoli on edelleen hyvällä 
tasolla. Mutta kuluttajan kukkarol-
le mentäessä taloustilanne näkyy 
ihmisten varovaisuutena. Meillä 
on ollut satamassa noin 10 % edel-
lisvuotta vähemmän matkustajia. 
Sama tilanne näkyy myös Helsin-
gissä. Ihmiset ovat selvästi varo-
vaisempia rahan käytön suhteen, 
toki tilanne voi nopeasti myös 
muuttua, Söderholm näkee. 

Vaikka Suomen suuret massa-
satamat ovat Söderholmin mukaan 
menettäneet rahtia tänä vuonna, 
sama ilmiö ei näy Turun satamas-
sa, joka on keskittynyt pääasiassa 
kappaletavaraliikenteeseen. 

– Kauttamme kulkee hyvin pal-
jon elintarvikkeita ja nettikaupan 
tuotteita. Nettikauppa kasvaa jat-
kuvasti noin 10 % vuodessa. Netti-
kaupan myyjillä on Pohjoismaiden 
varastot pääasiassa Ruotsin puo-
lella. Turun alueella on Schenke-
rin ja Postnordin satamavarastot, 
mistä tavarat lastataan edelleen 
Suomen jakeluihin. Meidän sata-
man kautta kulkee paljon lääkkeitä 
ja elintarvikkeita, joten lamakaan 

ei vaikuta näihin, tosin raskaaseen 
teollisuuteen taantuma vaikuttaa 
huomattavasti enemmän. 

Terminaalirakennuksen ja 
pistolaiturin kilpailutukset 
ovat käynnistyneet
– Toivomme että terminaaliraken-
nuksen ensimmäiset tolpat lyö-
dään maahan vielä tämän vuoden 
puolella, jolloin se valmistuisi 
vuonna 2026. Myös uuden pis-
tolaiturin osalta ollaan valmiita 
näillä näkymin vuoden 2026 ai-
kana, mikäli projekti käynnistyy 
tänä vuonna. 

Söderholm mainitsee, että edel-
lä mainittujen valmistuttua aletaan 
peruskorjaamaan Tallinkin ny-
kyistä laituria, jonka tavoitteena 
on valmistua vuonna 2027.

– Kun uusi terminaali ja pisto-
laituri valmistuvat, Tallink siirtyy 
uuteen laituriin Tallinkin vanhan 
laiturin korjauksen ajaksi. Viking 
Line tulee siirtymään Tallinkin 
vanhaan laituriin kun sen korja-
us valmistuu. Tämän jälkeen Tu-
run kaupunki pääsee kiinteistöke-
hittämään Viking Linen nykyistä 
autokenttää ja laivaliiketoimin-
ta siirtyy puhtaasti satama-altaan 
puolelle. 

Söderholmin mukaan satama-
talous on edelleen suunnitelmien 
puitteissa, eikä synkkiä pilviä ole 
näkyvissä. 

– Toivotaan että Suomen talous 
alkaa vihdoin piristyä ja laivoille 
saadaan uusia matkustajia. 

portofturku.fi

Turun satamaprojekti
etenee suunnitellusti

Turun sataman uudesta satama-alueesta, terminaalirakennuksineen, tu-
lee valmistuessaan entistä paremmin matkustaja- ja rahtiasiakkaita palve-
leva kokonaisuus, joka lisää osaltaan kaupungin vetovoimaa matkailijoiden 
näkökulmasta. Turun Satama haluaa jatkaa valitsemallaan linjalla, jossa se 
pyrkii huomioimaan myös ympäristöä parhaalla mahdollisella tavalla. 

Erik Söderholm
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Kuljetuskustannusten nousu
heikentää yritysten kilpailukykyä

Hepokarintie 2, 23500 Uusikaupunki
Toimisto: +358 50 420 5193
satama@ukiport.fi 
www.ukiport.fi

Kaikki palvelut
samasta satamasta

Moderni, 
tehokas ja 

tasokas satama 
Lounais-

Suomessa

LOGISTISTA KILPAILUKYKYÄ  
uhkaa tällä hetkellä eni-
ten logistiikkakustannus-
ten kasvu. Kotimaisten ja 
kansainvälisten kuljetus-
ten toimitusketjujen suju-
vuuden arvioitiin heikenty-
neen. Hallituksen valmistele-
ma väylämaksujen korotus tässä 
tilanteessa huolestuttaa merikuljetusten ja ul-
komaankaupan tulevaisuuden kilpailukykyä.

– Kyselyn perusteella kuljetuskustannus-
ten kasvu nähdään tällä hetkellä uhkana kai-
killa toimialoilla. Kuljetuskustannusten kas-
vu nousee kyselyssä suurimmaksi haasteeksi 
logistiikan kilpailukyvyn parantamiselle, sa-
noo Keskuskauppakamarin johtava liikenne-
asiantuntija Hanna Kalenoja. 

Kyselyn mukaan kaupan alan yritykset 
arvioivat logistiikan kustannustenheikentä-
neen kilpailukykyään hieman muita toimi-
aloja enemmän. Kotimaan kuljetusten kus-
tannuksia on nostanut eniten dieselin vuon-
na 2021 alkanut hinnannousu. Dieselin hin-
ta on kuluvan vuoden aikana laskenut vuo-
den 2021 loppuvuoden tasolle, mutta hinta 
on edelleen selvästi 2010-luvun keskiarvon 
yläpuolella.

VIENTIYRITYKSISSÄ ERITYISESTI ulko-
maan kuljetusten kustannusten kasvun ar-
vioitiin heikentäneen kilpailukykyä. Lähes 
40 prosenttia vastaajista arvioi kansainvälis-
ten kuljetusten toimitusketjujen sujuvuuden 
heikentyneen

– Viime vuosina Euroopan ja Lähi-idän 
geopoliittiset jännitteet ovat muuttaneet kan-
sainvälisiä kuljetusreittejä ja lisänneet kul-
jetuskustannuksia. Itämeren merkitys Suo-
men ulkomaankuljetuksissa on entisestään 

kasvanut Venäjän maareittien sul-
keutuessa, toteaa Kalenoja

MERILIIKENTEEN KUSTANNUKSIA 
ovat nostaneet muun muassa tämän vuo-

den alussa voimaan astuneen meriliikenteen 
päästökaupan aiheuttama polttoainekustan-
nusten kasvu. Myös uusiutuvien polttoainei-
den EU-laajuisen jakeluvelvoitteen arvioi-
daan nostavan meriliikenteen kustannuksia 
lähivuosina. 

– Hallitus valmistelee tällä hetkellä me-
riliikenteen väylämaksujen nostoa ensi vuo-
den alussa, mikä lisäisi suoraan meriliiken-
teen kuljetuskustannuksia noin 35 miljoonal-
la eurolla vuodessa. Väylämaksua ei tulisi 
vallitsevissa kustannuspaineissa nostaa, jot-
ta elinkeinoelämän kilpailukyky ei entises-
tään heikkenisi meriliikenteen kustannusten 
kasvun takia, toteaa Kalenoja

ELINKEINOELÄMÄ ON KÄYTÄNNÖSSÄ 
yksimielisesti esittänyt, että meriliikenteen 
väylämaksuista tulisi pitkällä aikavälillä luo-
pua kokonaan, sillä veroluonteisina maksui-
na ne heikentävät vientiteollisuuden kilpailu-
kykyä.  Väylämaksut vähentävät kotimaisten 
satamien kilpailukykyä erityisesti sellaisessa 
alusliikenteessä, joissa kilpaillaan suoraan 
muiden maiden satamien kanssa. Merikulje-
tusten osuus Suomen ulkomaan kaupan kul-
jetuksista on 95 prosenttia, joten väylämak-
sut koskevat käytännöllisesti katsoen koko 
ulkomaankauppaa.

Tekstilähde Keskuskauppakamari

Keskuskauppakamarin johtava 
liikenneasiantuntija Hanna 
Kalenoja. Kuva: Elmo Eklund
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Voiteluvoimaa luonnosta

Ekosata Oy

• EKO 100 Voiteleva Teräketjuöljy
 on myrkytön ja turvallinen
	 käyttäjälle
•	Tuote	on	helposti	biohajoava
• Loistavat voiteluominaisuudet
 kaikissa olosuhteissa
• Suojaa laippaa ja terää
• Jopa 40 % pienempi kulutus
	 verrattuna	mineraaliöljypohjaisiin
 teräketjuöljyihin
•	Testattu	ja	laajasti	käytetty

EKO100 Voiteleva Teräketjuöljy
Laita säädöt kohdalleen niin voit jopa

puolittaa teräketjun voitelukustannukset

Oppipojankatu 1, 32200 Loimaa
Tel: +358 45 150 6636 - rypsi@ekooil.com

www.eko100.fi - www.facebook.com/ekosata

• Kauhan pikakiinnikkeet
S30-S70, Volvo, NTP10, JCB
• Auran terät, perälevyt
• Lumilingon terät
• Huulilevyjä 12-50 mm
• Routapiikit ja kantoharat
1,5-7,5t
• 3-piikkinen jankkuri osina

LAIHIAN LEVYPALA OY
Metalliteollisuuden alihankkĳa jo vuodesta 1989

www.laihianlevypala.fi/kauppa
Läntinentie 452, 66400 Laihia

p. 06 4777 900 | tilaukset@laihianlevypala.fi

KAUHAN PIKAKIINNIKKEET JA TERÄT TYÖKONEISIIN

kaasu- ja plasmaleikkaus, 3-160 mm:n teräkset | jälkikäsittely ja särmäys

TILAA VERKKOKAUPASTA!

Suomen kilpailukyky ja tulevaisuus
edellyttävät hyväkuntoista infraa

Hallituksen 250 miljoonan 
euron lisärahoitus mahdol-
listaa, että tänä vuonna voi-
daan päällystää 4 000 kilo-
metriä – viime vuoden 1 700 
kilometrin sijaan. Syksyn 
budjettiriihessä tiestön ra-
hoitukseen tulisi tehdä mil-
jardin euron tasokorotus ja 
korjausvelkapaketti on vaki-
naistettava 300 miljoonaan 
euroon. Loput nykyiseen 
korjausvelkapakettiin vara-
tusta rahoituksesta on käy-
tettävä etupainotteisesti.

– Tiestön rapautuminen 
on silminnähden havaitta-
vissa. Se näkyy teillä muun 
muassa kuoppina, lisään-
tyneitä urina ja kuljetusten 
viivästymisinä. Kehityksen 
suunta on väärä, kun maan-
tiekuljetuksista riippuvainen 
ja logistisesti kilpailijoilleen 
häviävä maa joutuu tarkas-
telemaan jo jopa maantei-
den nopeusrajoituksia, sa-
noo SKALin toimitusjohta-
ja Anssi Kujala.

SKAL, Tieyhdistys ja 
INFRA ovat huolissaan ties-
tön määrärahakehityksestä 
tulevaisuudessa. Järjestöt 
esittävät, että tiestön rahoi-
tukseen tulee tehdä miljar-
din euron tasokorotus: 300 
miljoonaa euroa perustien-

pitoon ja 400 miljoonaa ke-
hittämisinvestointeihin. Li-
säksi nyt teillä myönteisesti 
näkyvä korjausvelkapaketti 
on vakinaistettava 300 mil-
joonaan euroon.

– Teiden tilanne on hei-
kentynyt nykypisteeseen 
ajan saatossa. Esimerkiksi 
perusväylänpidon rahoitus 
on ollut alimitoitettu koko 
2000-luvun ja yksityistei-
den rahoitus romahti parin 
hyvän vuoden jälkeen täy-
sin riittämättömäksi. Näiden 
myötä kertyneen korjausve-
lankin hoito vaatii pitkäjän-
teistä sitoutumista yli halli-
tuskausien, Tieyhdistyksen 
toimitusjohtaja Simo Taka-
lammi sanoo.

Huomio tiestön 
tarpeisiin
Järjestöt tähdentävät, että 
kyse ei ole vain infrasta tai 
edes korjausvelasta, vaan 
laajemmin Suomen kilpai-
lukyvystä ja kestävästä tule-
vaisuudesta. Ne edellyttävät 
hyväkuntoista infraa.

– Alimitoitetun rahoituk-
sen siirtelyn liikennemuo-
dolta toiselle pitää loppua. 
Systeemiin tarvitaan lisää 
rahaa, jotta koko liikenne-
järjestelmä säilyttää palve-

lukykynsä. Väyläinfra an-
saitsee myös oman tutki-
musohjelman. Kun toimin-
ta on pitkäjänteistä ja pe-
rustuu tutkittuun tietoon, se 
tehostuu, ja samalla määrä-
rahalla saadaan enemmän ai-
kaan, INFRAn toimitusjoh-
taja Paavo Syrjö muistuttaa.

Liikennejärjestelmän tar-
peisiin nähden alimitoitetun 
kokonaisrahoituksen takia 
Liikenne 12 -suunnitelmas-
sa joudutaan nyt tyytymään 

kompromisseihin, jotka ovat 
elinkeinoelämän ja tavaralii-
kenteen kannalta kestämät-
tömiä. Viime aikoina tästä on 
kärsinyt etenkin tiestö.

– Liikenteen kokonais-
rahoitusta on vahvistettava 
niin, että myös tiestön tar-
peet tulevat jatkossa riittä-
västi huomioiduksi, Kujala, 
Takalammi ja Syrjö toteavat.

Teksti- ja kuvalähde 
Rakennusteollisuus RT ry

FAKTAA TIESTÖSTÄ

• Suomi on harvaan asuttu maa, jossa tuotanto on ha-
jautunutta ja välimatkat pitkiä. Tieliikenne vastaa siksi 
noin 90 prosentista Suomessa kuljetetuista tavaraton-
neista.

• Tiestön rahoitus on ollut 2000-luvulla alimitoitettua 
ja vuosittainen vaihtelu suurta.

• Esimerkiksi päällystettä on saatu keskimäärin 2 700 
kilometrille per vuosi 10 viime vuoden aikana, ja ra-
hoitus on vaihdellut jopa yli 50 prosentilla vuodesta 
toiseen. Korjausvelan kasvun pysäyttäminen edellyt-
tää 4 000 kilometrin päällystämistä vuosittain. 

www.rcinfra.fi

• Maaperä- ja tietutkimukset maatutkalla
• Uusien päällysteiden laadunvalvonta
• Tierakenne- ja maaperäkairaukset
• Päällystenäytteiden poraukset
• TMA-törmäyssuoja-auto
• Kallionäytteiden räjäytykset

RC-Infra Oy / Vesa Vainio
Pihlajaranta 12, 28400 Ulvila

Puh. 0400 591 737
vesa.vainio@rcinfra.fi

Teitä päällystetään tänä vuonna hallituksen 
korjausvelkapaketin myötä 4 000 kilometriä, 
ja se näkyy myönteisesti väylien kunnossa. 
Kuljetus- ja väyläalan vaikuttajajärjestöt Suo-
men Kuljetus ja Logistiikka SKAL, Tieyhdistys 
ja INFRA hallitus ansaitsee tästä kiitoksen, 
mutta myönteinen kehitys ja tiestön paran-
taminen ei saa jäädä tähän. 
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West Coast Road Masters 
Oy:n erikoisosaamista 
ovat kantavuusmittauk-

set pudotuspainolaitteella, levy-
kuormituslaitteella ja Loadmanil-
la, kunnossapidon alueurakoiden 
laadunvalvonta sekä erilaiset in-
ventoinnit. Myös yksityisteiden 
perusparannusten suunnittelu, yk-
sityisteiden siltojen kuntoarvioin-
ti, tien rakennekerrosten kairauk-
set, päällystenäytteiden poraukset 
sekä liikenteenohjaukset kuuluvat 
yrityksen kattavaan toimenkuvaan. 
Porilainen, vuodesta 2012 palvellut 
yritys toimii koko maassa, toimi-
pisteet sijaitsevat Porissa, Kouvo-
lassa, Tampereella ja Helsingissä.

– Laajaan asiakaskuntaamme 
kuuluu muun muassa julkisen hal-
linnon yksiköitä ja eri toimialojen 
yrityksiä. Rakennus- ja maanra-
kennusalan yritysten lisäksi ELY-
keskukset, Väylävirasto, kunnat ja 
kaupungit, Metsähallitus, Metsä-
keskukset, Metsänhoitoyhdistykset 
ja energia-alan yritykset sekä yksi-
tyiset tienhoitokunnat ovat merkit-
täviä asiakkaitamme. Ammattitai-
tomme ja alan viimeisimmän tek-
nologian sekä maanlaajuisen yh-
teistyöverkostomme ansiosta pys-
tymme auttamaan monipuolisesti 
lähes kaikissa tiestölle tehtävissä 
mittauksissa ja inventoinneissa, 
kertoo West Coast Masters Oy:n 
toimitusjohtaja Juha-Matti Vainio.

Kantavuusmittaus kertoo 
perusparannustarpeen 
Kantavuusmittaus on nopea ja 
edullinen tapa varmistua kohteen 
kuormituskestävyydestä. West Co-
ast Road Masters tekee kantavuus-
mittauksia koko maassa. Kesäkuun 
2023 alussa voimaan tulleen laki-
muutoksen takia mittauksia tarvi-
taan yhä useamman tieremontin 
yhteydessä.

– Nykyään mittaus tarvitaan 
aina, kun perusparannettavaa tietä 
on yli 500 metriä ja kustannukset 
ylittävät 20 000 euroa. Mittaus pi-
tää tehdä silloinkin, jos kantavuus-
puutteita on muuten vaikea arvioi-
da. Kantavuusmittaus tehdään 50 
metrin välein. Mittauksen jälkeen 
tehdään tielle kantavuusmittauk-
seen perustuva rakennekerrosten 
mitoitus, jossa lasketaan lisättä-

vän murskekerroksen paksuus ta-
voitekantavuuden saavuttamisek-
si.  Kantavuusmittauksella saadaan 
kohdistettua murskelisäykset heik-
koihin paikkoihin ja ei turhia kuluja 
ja murskelisäyksiä, linjaa Vainio.

Kantavuusmittauksia tehdään 
syyskaudella tierunkojen jäätymi-
seen asti. Keväällä mittaukset voi-
daan aloittaa roudan sulettua huh-
ti–toukokuun taitteessa.

Pudotuspainolaitteella 
saadaan yleiskuva 
tieverkon kantavuudesta
Pudotuspainolaitteella mitatut tai-
pumat ja D0 taipumasta laskettu 
kantavuus kuvaavat hyvin tien pin-
nan ja rakenteen kykyä vastustaa 
pysyviä muodonmuutoksia. 

–  Laadunvalvontaan kanta-
vuusmittauksia tehdään esimer-
kiksi päällystyskohteille, yleisten 
teiden perusparannuskohteille ja 
kelirikkokorjauskohteille. Uusille 
teille ja kaduille sekä yksityisteiden 
perusparannuskohteille mittaukset 
ennen päällystämistä ovat tärkeitä. 
Tien rakenteen materiaalien käyt-
täytymistä liikennekuormituksen 
alla kuvaa tienpinnan taipuma, jo-
ta simuloidaan ja mitataan pudotus-
painolaitteella. KUAB pudotuspai-
nolaitteen tierakenteeseen aiheutta-
man kuormituksen kesto on noin 
22 ms ja se vastaa hyvin raskaan 
liikenteen aiheuttamaa kuormitus-
vaikutusta, toteaa Vainio.

Yksityistiet ovat tärkeä 
osa Suomen tieverkkoa
Yksityistieverkoston tulisikin olla 
sellaisessa kunnossa, että se tukee 
asumisen ja elinkeinoelämän mah-
dollisuuksia maanlaajuisesti. 

– Yksityisteiden varrella sijait-
see suuria metsäkiinteistöjä, maa-
tiloja, monia yrityksiä ja muita 
Suomen omavaraisuuden ja huol-
tovarmuuden kannalta tarpeelli-
sia toimintoja. Yksityistieverkon 
kehittäminen ja kunnossapito pa-
rantaa mahdollisuuksia hyödyntää 
mm. suomalaista puuta ja lisää koti-
maisen maatalouden toimintaedel-
lytyksiä. Tämän vuoksi metsä- ja 
elintarviketeollisuus tarvitsevat toi-
mivan kuljetusketjun, jossa tavara 
liikkuu yksityisteitä ja alempaa tie-
verkkoa pitkin päätieverkolle, rata-

verkolle ja tuotantolaitoksille, to-
teaa Vainio.

Suuri osa yksityisteistä on ra-
kennettu ilman kantavia murske-
kerroksia, joten ne eivät kestä ny-
kyaikaisten ajoneuvojen, etenkään 
tukkirekkojen painoa, myös osa yk-
sityistiesilloista on huonokuntoisia. 
Mitä pidempään hankkeita lykä-
tään, sitä kalliimmaksi kunnosta-
minen tulee.

Tänä vuonna yksityis- ja met-
säautoteiden perusparannuksiin on 
mahdollista hakea myös METKA-
tukea. Perusparannuksen tuen mää-
rä on yhteishankkeissa ja yhteismet-
sien toteuttamissa hankkeissa 70 
prosenttia kokonaiskustannuksista. 

Kehittyvä yritys
Viime vuosina yrityksen toiminta 
on kehittynyt myönteisesti ja sa-
malla sen kalustoa on päivitetty. 
Uusimpia hankintoja ovat olleet 
muun muassa kolmas pudotuspai-
nolaite, Troxler tiiveysmittauksiin 
sekä rakennekerroskaira, jolla saa-
daan otettua näyte tien rakenneker-
roksista 170 cm:n syvyyteen asti. 
Lisäksi uusien päällysteiden kit-
kanmittauksia tehdään PANK-hy-
väksytyllä Kitka-Sisulla.

– Käytössäm-
me on myös oh-
jelmistot, joilla 
pystytään mää-
rittelemään erikoiskuljetusreittien 
tarvitsemat kaarresäteet ja mallin-
tamaan ne käytettävien ajoneu-
voyhdistelmien kanssa. Tarkastam-
me myös teiden alittavien poikki-
rumpujen kuntoa ja videoimme ne 
samalla. Tampereen toimipisteessä 
meiltä löytyy paikkatiedon asian-
tuntija, jolta onnistuu myös erilais-
ten karttojen ja esitysten tekeminen 
asiakkaiden tarpeiden mukaan. 

– Asiakkaat arvostavatkin mei-
dän joustavuuttamme, tarkkuut-
tamme sekä nopeaa ja hyvää pal-
veluamme, toteaa Vainio.

Myös sillat kaipaavat 
kunnostusta
Siltojen kuntoarvio yksityisteillä, 
metsäteillä ja kuntien kaavateil-
lä on edullinen toimenpide tien-
pitäjän vastuun määrittämiseksi, 
liikennöinnin selkeyttämiseksi ja 
korjaustarpeen toteamiseksi. Kun-
totarkastukseen kuuluu kirjallisen 
raportin laatiminen tilaajalle kor-
jaussuosituksineen ja alustavine 
kustannusarvioineen. 

– Suosittelemme raportissa 
myös asiaan kuuluvaa painorajoi-
tusta sillalle. Siltakohtaisesta kun-
toarvioinnista annamme tarjouk-
sen, jossa hinta riippuu siltatyypis-
tä ja sen sijainnista. Sillankorjaus-
suunnittelusta voimme tehdä myös 
tarjouksen, muistuttaa Vainio.

Turvallista 
liikenteenohjausta
Liikenteenohjaukseen yritykseltä 
löytyy kuorma-autoon kiinnitettä-
vä törmäysvaimennin valonuolel-
la (TMA Stuer-Egghe 100K) sekä 
moottoritiemallin liikenteenoh-
jausaitoja, joita myös vuokrataan.

– Hoidamme työkohteiden lii-
kenteenohjaukset ja tarvittaessa 
teemme myös liikenteenohjaus-
suunnitelman. Meiltä saa myös 
nopeusrajoitusmerkit kohteiden 
nopeuden laskuun ja palauttami-
seen. Pyrimme aina löytämään asi-
akkaan kannalta parhaimman rat-
kaisun, joten anna meidän auttaa!

www.roadmasters.fi

West Coast Road Masters Oy on 
teiden mittausten luottokumppani

MITTAUKSIA JA TUTKIMUKSIA KAIKILLE TEILLE
• Kantavuusmittaukset pudotuspainolaitteella,

levykuormituslaitteella sekä Loadmanilla
• Rakennekerrostutkimukset ja näytteenotto
• Päällysteporaukset
• Törmäysvaimennin ja liikenteenohjaukset
• Uusien päällysteiden kitkanmittaus

Tiestöalan mittaus- ja konsultointipalveluita tarjoavan West Coast Road Masters Oy:n 
Juha-Matti Vainio on huolissaan Suomen teiden kunnosta. Pitkän linjan osaaja muistut-
taa, että myös yksityistieverkoston tulisi olla asumista ja elinkeinoelämän jatkumisen 
mahdollisuuksia tukevassa kunnossa maanlaajuisesti. Ammattilaisten tekemät perus-
parannussuunnitelmat, kantavuusmittaukset ja rakennekerrosten tutkimukset ovatkin 
olennaisena osana kaikissa tiehankkeiden suunnittelu- ja korjaustöissä.
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Maahantuonti 
ja myynti:

Mäkelänkankaantie 2
49490 NEUVOTON
05-3435666 (24h)

info@hamre.fi
www.hamre.fi

CAMSO
-kumitelat hyllystä-

TERVETULOATERVETULOA
täyden palvelun 
kotimaiselle
katsastusasemalle

Kaikkien ajoneuvojen katsastukset, 
rekisteröinnit ja vakuutukset 
meiltä vaivattomasti.
Myös venerekisteröinnit.

WP-Katsastus Oy
KOSKEN KATSASTUSPALVELU
Koskentie 372, 31500  Koski Tl
puh. (02) 720 010
Palvelemme ma-pe klo 9 – 16.15

LIEDON KATSASTUSPALVELU
Tuulissuontie 34, Lieto
Puh. (02) 436 4300
Palvelemme ma-pe klo 8 – 17

www.wp-katsastus.fi

Vihdoinkin myönnetään kilpailun puutteen 
olevan julkisissa hankinnoissa vahingollista

KULJETUSLIIKE
S. POSIO OY

www.kuljetusliikeposio.fi

puh. 0400 228 628

Soita ja tilaa
nostopalvelu

KULJETUSLIIKE
S. POSIO OY

www.kuljetusliikeposio.fi

puh. 0400 228 628

Soita ja tilaa
nostopalvelu

KULJETUSLIIKE 
S. POSIO OY

www.kuljetusliikeposio.fi

Nostopalvelut ammattitaidolla

 

Soita ja tilaa Soita ja tilaa 
nostopalvelunostopalvelu
Sakari 0400 228 628 • Sami 0400 242 194

Nostopalvelut

– Maarakennusalalla julkisten hankintojen 
kilpailutukset ovat jo pitkään olleet sellai-
sia, että vain harvat yritykset pystyvät nii-
hin vastaamaan. Kehitystä tähän suuntaan 
ovat ohjanneet resurssipula, tilaajaosaami-
sen puute, hankintakonsulttien käytännöt tai 
virkamiesten mukavuudenhalu, toteaa maa-
rakennusalan toimialapäällikkö Ville Järvi-
nen Koneyrittäjistä.

Kilpailu- ja kuluttajaviraston (KKV) tut-
kimuksen mukaan Suomessa julkinen sektori 
eli valtio ja kunnat tekevät vuosittain ostoja 
noin 45 miljardilla eurolla. Summa voidaan 
jakaa karkeasti kolmeen osaan: 15 miljardia 
käytetään sisäisiin ostoihin, joista esimerk-
kinä voivat olla erikoissairaanhoidon palve-
luiden osto eri hyvinvointialueiden välillä.

Toinen 15 miljardia kuluu hankintoihin, 

jotka ovat niin pieniä tai kiireellisiä, ettei 
niitä tarvitse kilpailuttaa. Loput 15 miljar-
din euron arvoisista hankinnoista kilpailu-
tetaan. Valitettavasti kilpailutuksen tulos jää 
usein ohueksi.

– Tutkimuksen mukaan kilpailutuksiin tu-
lee hälyttävän vähän tarjouksia. Yli puoleen 
hankinnoista tarjouksia tulee kolme tai vä-
hemmän. Samaan aikaan maarakennusalan 
julkisten hankintojen kriteerit ovat kehitty-
neet sellaisiksi, että niillä suljetaan automaat-
tisesti kilpailun ulkopuolelle valtaosa pienis-
tä ja keskisuurista yrityksistä. 

– Liikevaihto-, referenssi- ja kalustovaati-
mukset ovat aivan liian usein aivan liian tiukko-
ja urakoiden kokoon nähden, toteaa Järvinen.    

Nykyisessä taloustilanteessa ylimitoitetut 
liikevaihto- ja referenssivaatimukset sekä tiu-
kat kalustovaatimukset korostuvat.  

– Julkisia rakennushankkeita kilpailutta-

vien soisi käyttävän nyt tervettä järkeä, että 
tulevaisuudessa alalla olisi muitakin tekijöitä 
kuin suuret valtakunnalliset ja ylikansalliset 
yhtiöt. Olemme jo pidempään olleet huolis-
samme siitä, että nykyisillä hankintakäytän-
nöillä maarakennusalan urakat keskittyvät 
vain muutamalle harvalle yritykselle, Järvi-
nen toteaa.

Asiantuntijat ovat ehdottaneet valtiolle, 
kunnille ja hyvinvointialueille velvoitetta 
keskittää hankintoja nykyistä enemmän. Jär-
vinen huomauttaa, että keskittäminen saat-
taa toimia materiaalihankinnoissa, mutta ei 
palveluhankinnoissa.

– Esimerkiksi maarakennusalan julkisissa 
hankinnoissa keskittäminen ei tuo haluttuja 
säästöjä, vaan nimenomaan vain keskittää 
urakoita harvoille isoille yrityksille.

Teksti- ja kuvalähde Koneyrittäjät ry

Koneyrittäjät ovat tyytyväisiä, että myös tutkimuksella on tuotu esiin julkisten 
hankintojen kilpailutusten vaikeus ja jopa kilpailun tahallinen vaikeuttaminen.
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Valonnopeutta 
yrityksesi arkeen

Pyydä tarjous: 
yritysmyynti@valokuitunen.fi

Lue lisää: valokuitunen.fi/yritykset

Valitsemalla Valokuitusen saat:

Vapauden valita yrityksesi tarpeisiin parhaiten 
sopivat palvelut laajasta valikoimastamme

Valonnopean ja vakaan yhteyden vain yrityksesi 
käyttöön

Huolettoman palvelun suunnittelusta asennuk-
seen ja ylläpitoon

Kuituyhteyden luotettavalta kotimaiselta 
verkonrakentajalta

Ympäristöä säästävän yhteyden: kuitu käyttää 
sähköä vain tuhannesosan mobiiliverkon
kulutuksesta ja kestää vuosikymmeniä Pyydä

yrityksellesi 
tarjous!

Koko Suomi on valokuituver-
kon piirissä noin kolmen vuo-
den kuluessa, joten nopea ja 

vakaa valokuituyhteys on pian 
kaikkien halukkaiden saatavilla. 
Nopeaa tiedonsiirtoa tarvitsevien  
on jo nyt mahdollista hankkia va-
lokuituyhteys  ilman suuria talou-
dellisia investointeja. Avoimessa 
valokuituverkossa oman palvelun-
tarjoajansa voi kilpailuttaa vaikka-
pa vuosittain.  

–Suomi oli länsimainen valokui-
tuverkkojen kehitysmaa vielä pari 
vuotta taaksepäin, koska maamme 
isot operaattorit tekivät suuria pa-
nostuksia pääasiassa mobiilitiedon-
siirtoon. Suomi on ollut langattomi-
en verkkojen luvattu maa Nokian 
jälkimainingeissa, ja kiinteitä va-
lokuituyhteyksiä on tähän saakka 
pidetty lähinnä isojen pörssiyhti-
öiden etuoikeutena liike-elämäs-
sä. Kuluttajakäyttöön tulleet no-
peat valokuituyhteydet ovat autta-
neet myös pienempiä yrityksiä ym-
märtämään niiden mahdollisuudet 
omassa liiketoiminnassaan. Ky-
seessä on nopea, vakaa ja luotet-
tava tiedonsiirtoteknologia, jonka 
kapasiteetti skaalautuu ilman kallii-
ta laitteistopäivityksiä seuraavat 40 
vuotta, Valokuitusen yritysmyynti-
päällikkö Jan-Erik Lind kertoo. 

Ensimmäisinä valokuituyhteyk-
siä alkoivat käyttää yritykset, joi-
den toiminta vaatii paljon upload- 
ja download-tiedonsiirtoa. Tällais-

ta toimijakenttää edustavat muun 
muassa insinööritoimistot. 

– Nyt kun valokuituverkot ovat
yleistyneet, myös niiden hinnat 
ovat tulleet samalle tasolle 5G-ra-
kentamisen kanssa. Joissakin tilan-
teissa valokuitu on ylivoimainen 
vaihtoehto, varsinkin silloin, kun 
yrityksen työntekijöillä on kiin-
teä työpiste. Koronapandemia te-
ki ison palveluksen valokuituyhte-
yksien suosiolle, kun ihmiset työs-
kentelivät kotikonttoreilta käsin ja 
tarvitsivat laadukkaita yhteyksiä. 

Valokuituverkon 
käyttövarmuus ja 
ekologisuus ovat 
omaa luokkaansa
Käyttövarmuuden osalta maan alla 
kulkeva suojattu valokuituverkko 
varareitteineen on Lindin mukaan 
ylivoimainen, koska se ei ole altis 
säälle tai muullekaan toiminnalle. 

– On hyvä muistaa, että aina kun 
puhutaan vaikkapa 5G-yhteydestä, 
se tulee mahdollisimman pitkälle 
valokuitua pitkin, minkä jälkeen se 
muunnetaan langattomaksi verkok-
si. Tästä syystä ilman valokuitua ei 
olisi myöskään 5G-yhteyksiä. 

Mitä korkeammille taajuuksille 
mennään, sitä enemmän langatto-
mat verkot tarvitsevat tukiasemia. 
Mobiilissa puhutaan jo nyt 6G:stä. 
Valokuitu skaalautuu Lindin mu-
kaan ongelmitta seuraavat 40 vuot-
ta, ilman tarvetta laitteistopäivityk-

sille, joita taas langattomalla puo-
lella vaaditaan nopeuksien kasva-
essa 6- ja 7G:hen. Muun muassa 
tästä syystä valokuitu on tutkitusti 
hiilijalanjäljeltään paljon pienempi 
ja ympäristöystävällisempi vaihto-
ehto kuin langattomat kilpailijansa.

– Yrityksille on merkityksellis-
tä tietoliikenneyhteyksien toimin-
tavarmuus, ympäristöystävällisyys 
sekä skaalautuvuus. Käyttäjän tar-
peisiin muovautuvan valokuituyh-
teyden nopeus on aina vakio. 

Valokuitu as a Service 
(VaaS) -palvelu madaltaa 
hankintakynnystä
Lind kertoo, että valokuidussa on 
ollut pitkään ongelmana, että kun 
joku toimija rakentaa valokuituver-
kon, valokuidun käyttäjä joutuu si-
toutumaan kyseisen toimijan tar-
joamaan ratkaisuun hyvin pitkäksi 
aikaa – jopa kymmeniksi vuosiksi. 
Valokuitunen on tuonut tähän kai-
vatun muutoksen. Valokuitusen 
verkko on aidosti Suomen ainoa, 
valtakunnallinen, avoin valokui-
tuverkko, johon yritys voi sitou-
tua haluamakseen ajaksi ja valita 
tarvitsemansa operaattoripalvelut 
haluamaltaan verkon operaattoril-
ta. Näin yritys voi muokata käyttä-
miään nettipalveluita elinkaarensa 
alati muuttuviin tarpeisiin. 

– Yrityksille meidän verkossam-
me operoi tällä hetkellä neljä palve-
luntarjoajaa, kuluttajapuolella niitä 

on jo kymmenen. Palveluntarjoaji-
en määrä kasvaa jatkuvasti, joten 
verkkopalvelut on mahdollista kil-
pailuttaa vaikka vuoden välein.

Suomessa ollaan Lindin mu-
kaan menossa kovaa vauhtia Ruot-
sin malliin, jossa kaikki valokui-
tuverkot ovat avoimia ja valokui-
tuinfran rakentajalla voi olla jopa 
40 operaattorivaihtoehtoa. Myös 
Valokuitunen hakee jatkuvasti uu-
sia yhteistyökumppaneita palve-
luntarjoajista. 

Valokuitunen operoi Telian run-
koverkossa, joka on Suomen suurin 
runkoverkko. Valokuitusen omaa 
verkkoa rakennetaan Telian runko-
verkkoon tukeutuen. Valokuitunen 
ei tuota omia operaattoripalveluita 
verkkoon.

Valokuituyhteys ilman 
taloudellista riskiä
Valokuidun rakentamiskustannuk-
set riippuvat aina alueesta. Ensin 
Valokuitusella suunnitellaan uu-
si alue, jolla myydään valokuitua. 
Kun tietty tilausmäärä alueella täyt-
tyy, kyseinen valokuituverkko ra-
kennetaan. 

– Suosituin tapa valokuituyhte-
yden hankintaan on ollut meidän 
VaaS-palvelu, jolloin me vastaam-
me yhteyden ylläpidosta, kunnosta 
sekä toimivuudesta. Kevyen kuu-
kausimaksun lisäksi asiakas tarvit-
see valitsemansa operaattorin tarjo-
amat palvelut. Asiakkaalle ei lähde 
yhtään laskua ennen kuin valokui-
tuyhteys on käytössä, Lind lupaa. 

Kokonaiskustannus asiakkaalle 
syntyy kahdesta osasta, eli itse va-
lokuituyhteyden kustannuksista se-
kä verkko-operaattorin tarjoamista 
yhteyspalveluista. 

– Missiomme on pystyä tarjo-
amaan mahdollisimman monel-
le suomalaiselle ja suomalaiselle 
yritykselle valokuituyhteys avoi-
messa verkossamme. Rakennam-
me ja laajennamme verkkoamme 
tällä hetkellä nopeiten Suomessa, 
koska keskitymme vain ydinosaa-
miseemme. Tässä auttaa myös va-
kavarainen omistuspohjamme, jon-
ka muodostavat CapMan (60 %) ja 
Telia (40 %), Lind mainitsee lop-
puun. 

www.valokuitunen.fi

VALOKUITUYHTEYS
tukee yrityksen liiketoimintaa monella tapaa
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Taloyhtiöissä joudutaan korjaamaan
yhä uudempia putkia

Yrittäjän matkassa4 Yritysmaailma

Huolehdimme pienistä ja isoista
Taloasema on kaikenkokoisten taloyhtiöiden osaava kumppani –  
myös poikkeusoloissa. Asiakkaanamme nautit juuri oikein mitoitetuista 
palveluista ja Suomen mukavimmasta isännöinnistä.

Tutustu meihin ja lähelläsi olevaan isännöitsijään 
osoitteessa taloasema.fi.

Isännöintiä, jonka tunnet

– Töitä riittää ja tarvitsemme lisäkäsiä.
Isännöitsijöillämme on hyvin erilaisia koulu-
tustaustoja, mutta isännöitsijätutkinto on suo-
ritettava jossakin vaiheessa. Toimistossamme
työskentelee tällä hetkellä 4 isännöitsijää ja 
3 kirjanpitäjää. Olemme pieni perheyritys, 
Turun Taloaseman toinen vetäjä Markku
Sällylä mainitsee. 

Markku Sällylä kertoo, että Taloasema-ket-
jun keskushallinto sijaitsee Helsinki-Vantaan
Business Parkissa. Sällylöiden perheyritys
liittyi Taloasema-ketjuun vuonna 2014. 

– Olimme tuolloin kymmenes ketjuun
liittynyt itsenäinen isännöintitoimisto.
Nyt meitä on jo yli 40 itsenäistä yrittäjää.
Voimakkaasti kasvanut Taloasema tarjoaa
meille jatkuvaa koulutusta ajankohtaisista
asioista isännöintitoimialalla. Viime aikoina 
meille on tarjottu todella paljon palveluiden 
sähköistymiseen liittyvää koulutusta, olem-
me sähköisten palveluiden puolella ihan
ylivoimaisia. 

Toinen Turun Taloaseman vetäjistä,
Tuija Sällylä, mainitsee että sähköisissä
isännöintipalveluissa korostuu toiminnan
läpinäkyvyys. Hallitukset voivat seurata
yhtiön taloustilannetta netin yli mistä ja
milloin tahansa. 

– Kun kaikki asiakirjat arkistoidaan jär-
jestelmään, kaikki raportit ovat aina saata-
villa. Tästä syystä minä ihastuin Taloaseman
konseptiin. 

Luotettava paikallinen toimija
Jokaisen Taloasemapaikkakunnan itse-

näisesti toimiva isännöintitoimisto tuntee
lähialueensa hyvin, joten asioihin pystytään 
reagoimaan helposti vielä saman päivän
aikana. Taloasemalla panostetaan kunnossa-
pitoon etupainotteisesti, koska pyrkimyksenä
on vältellä kalliita pikakorjauksia.

– Asiakkaat ovat arvostaneet aktiivista
otettamme, koska isommat isännöintitoi-
mistot eivät yleensä kykene yhtä nopeaan

palveluun, Markku Sällylä toteaa. 
Talosema Turun asiakaskunta on laaja ja se

käsittää hyvin monipuolista rakennuskantaa 
eri vuosikymmeniltä. Isännöintikohteisiin
kuuluu jopa 30-luvulla rakennettuja puutalo-
ja, joihin joudutaan välillä uusimaan hirsiä. 
Tuija Sällylä mainitsee, että yksi isännöinti-
kohde täyttää 100 vuotta ja siellä alkaa iso 
saneeraustyömaa. 

– Vaativammissa korjauskohteissa saamme
Taloaseman keskushallinnosta apua tekni-
seen isännöintiin liittyen, mikäli sellaiselle 
on tarvetta. Meillä on käytettävissämme
myös Taloaseman kaksi kiinteistöjuristia,
Markku Sällylä toteaa. 

Teams-kokoukset ovat
tulleet jäädäkseen

– Kahden vuoden aikana aloimme käyt-
tää kokouksissa entistä enemmän Teamsia, 
johtuen koronapandemiasta. Taloasema on
sähköisissä palveluissa valtakunnallisesti
ykkönen ja jakoi osaamistaan pandemian
aikana myös muille isännöintitoimistoille.
Meillä on panostettu sähköiseen maailmaan 
todella vahvasti. 90 % kokouksista on pidetty
Teamsissa ja ne ovat toimineet todella hyvin,
Markku Sällylä kertoo.  

Tuija Sällylä lisää, että kaikki viime vuo-
den yhtiökokoukset saatiin pidettyä ajallaan 
kaikissa Taloaseman valtakunnallisesti hal-
linnoimissa kiinteistöyhtiöissä. 

– Asiakkaamme saivat opastusta Teamsin 
käyttöön liittyen. Erityisesti vanhemmat
ihmiset, joilla ei ollut mahdollista käyttää
tietokonetta tai älypuhelinta, pääsivät Teams-
kokouksiin tavallisen puhelimen välityksellä.

Markku Sällylä uskoo, että Teams-ko-
koukset ovat tulleet jäädäkseen, koska se
on merkittävästi tehokkaampi tapa hoitaa
kokoukset. Osaltaan asioiden jouhevaa
hoitoa ovat edesauttaneet myös sähköiset
allekirjoitukset. 

Hän lisää, että vaikka sähköiset palvelut 

ovat tärkeitä, perinteisempääkään lähesty-
mistapaa ei ole unohdettu. 

– Käymme edelleenkin kohteissa laitta-
massa tiedotteita ja ohjeita ilmoitustauluille.

Olemme läsnä kohteissa ja tunnemme
taloyhtiöissä asuvia ihmisiä, vaikka kohteita 
tuleekin koko ajan lisää. 

Isännöinnin tulee vastata
taloyhtiön tarpeisiin yksilöllisesti

– Hyvä isännöinti on sellaista, että se vas-
taa taloyhtiön tarpeisiin yksilöllisesti, koska 
jokaisella taloyhtiöllä omat ominaispiirteen-
sä ja tarpeensa. Olemme pieni paikallinen
isännöintiyritys ja toimimme juuri tältä
pohjalta, Tuija Sällylä painottaa.  

Hyvä paikallistuntemus on keskeistä on-
nistuneessa isännöinnissä. 

– Jos taloyhtiö tekee päätöksen korjaus-
projektista, meillä on ympärillämme todella 
kattava verkosto eri ammattialojen edustajia,
joka helpottaa asioiden läpivientiä merkit-
tävästi. Nopeammissakin korjaustarpeissa
saamme ammattilaisen paikalle pelkällä
puhelinsoitolla. Myös kaikki verkostomme 
toimijat ovat itsenäisiä yrittäjiä. Asiat on
osattava hoitaa, kun ne tulevat eteen, Markku
Sällylä toteaa.  

Huoneistotietojärjestelmä
tekee tuloaan

Maanmittauslaitoksen tuottama ja ylläpitä-
mä huoneistotietojärjestelmä on otettu käyt-
töön Suomessa vuonna 2019. Huoneistotie-
tojärjestelmään kerätään vähitellen kattavat 
tiedot osakehuoneistojen, kuten asuntojen ja 
autopaikkojen, omistuksista, panttauksista
ja rajoituksista. Kun osakehuoneistolla on
sähköinen omistajamerkintä, se korvaa pape-
risen osakekirjan käytön osakehuoneistojen 

vaihdannassa ja lainan vakuutena. Huoneis-
totietojärjestelmä parantaa asuinhuoneistoja 
koskevien tietojen ja omistajamerkintöjen
saatavuutta ja luotettavuutta, sillä tiedot
huoneistojen ominaisuuksista, omistuksis-
ta ja hallintaoikeuksista ovat sähköisessä
muodossa. Sen lisäksi, että kansalaisten
tiedonsaantimahdollisuudet paranevat, huo-
neistotietojärjestelmä helpottaa kymmenien 
tuhansien henkilöiden työtä taloyhtiöissä,
isännöinnissä, kiinteistövälityksessä, rahoi-
tuslaitoksissa sekä julkishallinnossa. (lähde: 
www.maamittauslaitos.fi)

– Huoneistotietojärjestelmä on ollut jo
pitkään tulossa ja pidämme itsemme asiasta 
ajan tasalla, että osaamme tiedottaa asiasta 
asiakkaitamme, Tuija Sällylä kertoo. 

Käytännössä pankkien ja vakuutusyhtiöi-
den ei tarvitse pitää enää huolta valtavista 
rekistereistä kellareissaan, vaan jatkossa
nämä kaikki ovat sähköisessä muodossa.
Uuteen malliin siirtyminen nopeuttaa asioita
ja vastuu sen ylläpidosta jää Maanmittaus-
laitokselle. 

– Kun paperista siirrytään sähköiseen,
siihen voi liittyä monenlaisia haasteita, kuten
mistä vanhat taloyhtiön osakekirjat löytyvät.
Tämä työllistää muitakin kuin meitä todella 
paljon.  

Huoneistorekisteriin siirtyminen vaatii
taloyhtiön yhtiökokouksen päätöksen. Isän-
nöintiohjelmien ja Maanmittauslaitoksen
rajapinnat eivät vielä toimi keskenään, joten 
sitä on vielä odoteltava hetki. 

Reaaliaikaista taloudenseurantaa
– Tuija sanoi alussa, että kun taloyhtiö ha-

kee isännöitsijää, monilla taloyhtiöillä on ol-
lut haasteita selvittää taloyhtiön taloudellista
tilaa. Meillä taloyhtiöt pääsevät seuraamaan 
taloustietojaan reaaliaikaisesti. Sähköisen
järjestelmän kautta päästään seuraamaan
laskumassoja ja taloyhtiön omalta kotisi-
vulta löytyvät kaikki tehdyt sopimukset. Jos 
hallitus haluaa syöttää järjestelmään myös
yhtiön vanhoja tietoja, sekin on mahdollista, 
Markku Sällylä toteaa.  

Sähköisestä järjestelmästä löytyvät kaikki 
huoneistokohtaiset remontit ja niiden tekijät,
joka on merkittävä etu asuntokauppojen
yhteydessä. 

– Asukkaita voidaan tiedottaa taloyhtiön 
sivujen kautta ja hallitus pääsee näkemään 
sieltä yhtiön taloudellista tilannetta. Aiem-
min hallitus sai tietää yhtiön taloudellisen
tilanteen vain kerran vuodessa, yhtiökoko-
uksen yhteydessä, nyt yhtiön taloutta on
mahdollista seurata koko ajan. Tämä lisää
osaltaan avoimuutta, Markku Sällylä mai-
nitsee.  

Sähköiset ratkaisut tekevät isännöinnistä läpinäkyvää
Franchise-mallilla toimiva Talo-
asema-ketju on osaava ja turval-
linen kumppani isännöintiin ja 
taloyhtiöiden arkeen kuuluvissa 
haasteissa. Paikallisesti toimivil-
la isännöitsijäyrittäjillä on taka-
naan maanlaajuisen asiantun-
tijaverkoston tuki. Taloasema 
kehittää toimintaansa yhdessä 
yrittäjien, asiakkaiden ja sidos-
ryhmien kanssa. Isännöintipal-
veluiden ostajat äänestivät Talo-
aseman vuoden 2019 isännöin-
tiyritykseksi.

www.taloasema.fi        I      tuija.sallyla@taloasema.fi

Isännöintiliiton vuosittain toteuttaman Put-
kiremonttibarometri-kyselytutkimuksen tuo-
reista tuloksista selviää, että putkistoja on 
jouduttu jo korjaamaan 1980-, 1990- ja jo-
pa 2000-luvuilla rakennetuissa taloyhtiöissä. 
Lähes neljännes barometriin raportoiduista 
putkiremonteista on tehty kiinteistöissä, jotka 
on rakennettu vuonna 1980 tai myöhemmin. 
Näistä remonteista kaikissa on uusittu käyt-
tövesiputket. Osassa niistä on lisäksi uusit-
tu viemäreitä.

– Usein puhutaan, että taloyhtiön put-
kistot kestävät 50 vuotta. Keskimäärin näin 
varmaan onkin, mutta yhden keskiarvoluvun 
korostaminen peittää alleen suuren määrän 
kiinteistökohtaista vaihtelua sekä sen, että 
korjaustarve voi osua käyttövesiputkiin eri 
aikaan kuin viemäreihin. Tuore tutkimus-
datammekin osoittaa, ettei 50 vuoden nyrk-
kisääntö läheskään aina valitettavasti päde. 
Tämä on hyvä pitää mielessä, kun pohtii ta-
loyhtiön tulevia korjaustarpeita. Kannattaa 
varautua siihen, että putket saattavat joskus 
vaatia korjaamista luultua aiemmin, toteaa 
Isännöintiliiton tutkimuspäällikkö Olli Re-
konen.

Sopiva ajankohta putkiremontille 
selviää vain kuntotutkimuksella
Se, kuinka pitkään putket kestävät, riippuu 
hyvin monesta tekijästä. Niitä ovat muun 
muassa putkien materiaali ja valmistustapa. 
Myös putkien liitoksilla sekä vedenkulutuk-
sella kiinteistössä on merkitystä.

Teknisestä näkökulmasta sopiva ajankoh-
ta putkiremontille voidaankin määrittää ai-
noastaan laadukkaalla putkiston kuntotutki-
muksella. Sen avulla päästään kiinni siihen, 

missä kunnossa taloyhtiön putket todellisuu-
dessa tällä hetkellä ovat ja kuinka kauan ne 
todennäköisesti tulevat kestämään.

– Lopulta putkien korjaamisen ajoittami-
nen on kuitenkin kiinni siitä, mitä kussakin 
taloyhtiössä halutaan tehdä. Jotkut haluavat 
ennakoida ja korjata putket ennen kuin vuo-
toja ja vesivahinkoja ilmenee. Toiset taas ha-
luavat niin sanotusti ajaa vanhan putkiston 
loppuun asti ja ryhtyvät suunnittelemaan put-
kiremonttia siinä vaiheessa, kun vanhat put-
ket ovat jo aiheuttaneet vuoto- ja vesivahin-
koja. Jälkimmäisen strategian valitsevien on 
kuitenkin syytä tiedostaa riskit ja huomioida, 
että putkivuodot ja niiden akuutit korjaukset 
aiheuttavat asumishaittaa ja lisäkuluja. Putki-
en ikä vaikuttaa myös vakuutuskorvauksiin, 
sillä vesivahinkojen korvauksiin tehdään ikä-
vähennyksiä putkiston iän perusteella, Re-
konen sanoo.

Putkiremonttibarometriin vastasi yhteensä 
194 isännöinnin ammattilaista, joista 121 ra-
portoi myös tiedot viimeisimmästä putkire-
montistaan. Kaikkiaan kyselyyn vastanneet 
hallinnoivat 4 000 taloyhtiötä.

Erikoisovet 40 vuoden kokemuksella
www.ovesta.fi

Erikoisovet yli 45 vuoden kokemuksella.
www.ovesta.fi

Erikoisovet 40 vuoden kokemuksella
www.ovesta.fi

1977 2024

Usein puhutaan, että putket kestävät 50 vuotta, mutta Isännöintiliiton 
vuoden 2024 Putkiremonttibarometri osoittaa, että putkistoja korja-
taan yhä uudemmissa taloyhtiöissä. Tämä on hyvä huomioida taloyh-
tiön korjauksia suunniteltaessa.
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T urun Pukkilaan valmistunut 
Harmony-asuinkerrostalo 
on yksi ensimmäisiä EU-
taksonomian kriteerit täyt-

täviä uudisrakennushankkeita Suo-
messa. Tämä merkittävä saavutus 
on osoitus Nrepin vahvasta sitou-
tumisesta kestävään kehitykseen ja 
vastuulliseen rakentamiseen.

Pohjoismaiden johtava kiinteis-
tösijoitus- ja kehitysyhtiö Nrep on 
saanut valmiiksi yhtiön ensimmäi-
sen EU-taksonomian mukaisen uu-
disrakennuksen Turun länsipuolel-
le Pitkämäkeen. 114 asuntoa sisäl-
tävä Harmony-asuinkerrostalo on 
myös yksi ensimmäisiä taksonomi-
an mukaisia uudisrakennuskohteita 
koko Suomessa. Kerrostalossa on 
6 maanpäällistä kerrosta sekä kel-
larikerros, ja se on osa historialli-
sesti merkittävän Pukkilan entisen 
kaakelitehtaan paikalle rakennetta-
vaa viiden asuinkerrostalon asunto-
osakeyhtiötä.

– Tämä on merkittävä saavutus 
ja osoitus sitoutumisestamme vas-
tuulliseen rakentamiseen. Päästäk-
semme Pariisin ilmastosopimuksen 
asettamiin tavoitteisiin tulee koko 
rakennusalan toimia yhdessä kes-
tävien käytäntöjen edistämiseksi, 
ja Nrep haluaa toimia tässä työssä 
suunnannäyttäjänä. Haluan kiittää 
kaikkia, jotka ovat työskennelleet 
asian edistämiseksi, ja erityisesti 
yhteistyökumppaneillemme, joi-

den kanssa näitä rakennuksia suun-
nitellaan ja rakennetaan, Nrepin ra-
kennuttamisjohtaja Jesse Pulli.

Pukkila Harmonyn pääurakoit-
sija on NCC ja arkkitehtuurista vas-

taa Arkkitehtitoimisto Haroma & 
Partners OY.

– NCC on sitoutunut kestävään 
kehitykseen liittyvien haastei-
den toteuttamiseen rakennusalal-

la. Taksonomianmukaisuus vaa-
tii ponnistelua niin suunnittelus-
sa kuin työmaallakin. Kokemuk-
semme mukaan vaativat kriteerit 
saadaan täytettyä, kun asiaan ryh-

dytään heti hankkeen alussa ja se 
otetaan huomioon kaikessa päätök-
senteossa. Olemme todella ylpeitä 
tästä yhteisestä saavutuksestamme 
Pukkilassa ja samaan aikaan myös 
nälkäisiä toteuttamaan vastaavia li-
sää, toteaa NCC:n kestävän kehi-
tyksen johtaja Pekka Kiuru.

Aidosti kestävä 
asumisen vaihtoehto
Pukkilan Harmony-asuinkerrostalo 
edistää EU:n määrittelemää ilmas-
tonmuutoksen hillinnän tavoitetta. 
Kiinteistö on A-energialuokkaa ja 
energiatehokkuus noudattaa asuin-
kerrostaloille asetettuja vaatimuk-
sia, rakennuksen ilmantiiveys ja 
lämmönpitävyys ovat vaaditulla 
tasolla ja elinkaaren hiilijalanjäl-
jen laskenta on suoritettu.

Myös monikäyttöisyys ja kier-
totalous on otettu huomioon raken-
nuksen suunnittelussa. Asuntojen 
avoimet pohjaratkaisut lisäävät 
monikäyttöisyyttä ja mahdollista-
vat kohteen muuntojoustavuuden. 
Kohteen rakennus- ja purkujättei-
den kierrätysaste on 75,9 %, ja ra-
kennusta ei ole rakennettu biolo-
gisen monimuotoisuuden kannal-
ta haavoittuvalle alueelle. Lisäksi 
kohde lämpenee maalämmöllä ja 
katoille asennetaan aurinkopanee-
lit syksyllä.

Teksti- ja kuvalähde Nrep Oy

Turun Pukkilaan valmistunut Harmony on 
esimerkki kestävämmästä uudisrakentamisesta

Nrepin Turkuun valmistunut kohde on yksi ensimmäisiä EU-taksonomian kriteerit täyttäviä uudisra-
kennushankkeita Suomessa.
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Salon Lounavoiman 
syvälämpövarasto on ensimmäinen 

laatuaan Suomessa

Calefan lämpöpumppulaitos 
yhdistyy 6 syvälämpökaivoon
Salon Lounapuistossa sijaitsevan 
lämpövaraston rakentaminen aloi-
tettiin yhdellä, 1600 metriä syvällä 
lämpökaivolla. Toinen lämpökaivo 
porattiin syksyllä 2023 ja kolmas 
talvella 2024.

Ensimmäisen kaivon koekäyttö-
jakson positiivisten tulosten perus-
teella Lounavoima teki päätöksen 
vielä 3 uudesta syvälämpökaivosta, 
joiden rakennustyöt ovat jo hyvässä 
vauhdissa. Calefa vastaa myös kol-
men uusimman lämpövaraston läm-
pöpumppuprosessin toimittamisesta.

AmbiHeat-
lämpöpumppulaitoksella 
lämpöä 700 omakotitalolle
Valmistuessaan Lounavoiman kuu-
den kaivon laajuinen syvälämpöva-
rasto yhdistettynä Calefan AmbiHeat-
lämpöpumppulaitokseen tuottaa jopa 

14 GWh lämpöä vuodessa. Tämä vas-
taa noin 700 omakotitalon vuotuista 
lämmöntarvetta.

Lounavoiman ja Salon Kaukoläm-
mön toimitusjohtajan Petri Onikin 
mukaan lämpövaraston lämmöntuo-
tanto käynnistetään aina ensimmäi-
senä, jos ekovoimalaitoksen tuotta-
ma kaukolämpöteho ei riitä. Hanke 
vähentää merkittävästi Salon Kauko-
lämmön hiilidioksidipäästöjä.

Lounavoiman 
syvälämpövarasto on 
Suomessa ensimmäinen 
laatuaan
Lounavoiman syvälämpövarasto on 
syntynyt suomalaisten innovatiivis-
ten yritysten yhteistyönä. Hankkeessa 
Calefan Euroopan tasollakin palkit-
tu AmbiHeat-lämpöpumpputeknolo-
gia yhdistyy syvälämpökaivojen tek-
niikkaa kehittäneen QHeatin ja po-
rakalustoa toimittavan Geomachine 

Oy:n ammattitaitoon. Lopputulokse-
na on lämpöpumppukokonaisuus, jo-
ka mahdollistaa kustannustehokkaan 
lämmön kausivarastoinnin.

– Lounavoiman hanke on erin-
omainen esimerkki kotimaisesta osaa-
misesta. On hienoa olla osana rakenta-
massa Suomen hiilineutraalia tulevai-
suutta yhdessä suomalaisten innova-
tiivisten yritysten kanssa, toteaa Cale-
fan toimitusjohtaja Petri Vuori.

Teksti- ja kuvalähde 
Calefa Oy

Lounavoiman syvälämpöva-
rasto on Calefan, QHeatin, 
Geomachine Oy:n sekä Lou-
navoiman yhteisponnistus. 
Hankkeen päärahoittaja on 
Salon Kaukolämpö Oy.

Kaksi kilometriä syviin lämpövarastoihin säilötään Salossa Lou-
navoiman ekovoimalaitoksessa syntyvää hukkalämpöä, jota 
hyödynnetään talvella kaukolämmitykseen. Calefan AmbiHeat-
lämpöpumppulaitos hyödyntää syväkaivoissa olevaa energiaa ja 
jalostaa sen kaukolämpöverkkoon jopa 90-asteiseksi lämmöksi.

Vajossuonkatu 5
20360 TURKU

020 778 9069
vuokraus@hrk.fi

www.hrk.fi

HRKKONEVUOKRAAMOT

Enemmän kuin
KONEVUOKRAAMO

  Kompressorit
Generaattorit

Maantiivistäjät
  Trukit ja Kurottajat

Palvelut
rakentajille

* Kattava tuotevalikoima

* Hyvä alueellinen saatavuus

* Työmaan olosuhdepalvelut

* Suunnittelu ja laitekartoitus

* Huolletut ja tarkastetut laitteet

Hissit
 Mastolavat
  Henkilönostimet
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Meillä on Meillä on 
ja ostamme lisää!ja ostamme lisää!

Lavasuutarit OyLavasuutarit Oy
www.kuormalavoja.fi

Kuormalavoja Kuormalavoja 

myytävänä?myytävänä?

Tutkimme melun aiheuttajan sekä ympäristön, 
suunnittelemme ja valmistamme asianmukaiset 

tuotteet meluongelmien ratkaisemiseksi.

Ratkaisut teollisuuden 
melunhallintaan

Puh. 019 485 205
info@rakenne-ahlfors.fi
www.rakenne-ahlfors.fi

Teollisuuden 
meluntorjuntaan 

erikoistunut 
asiantuntija-

yritys jo 
vuodesta 1988.

• TEOLLISUUSVALVOMOT
• TYÖNJOHTO- JA TAUKOTILAT
• MELU- JA LAITESUOJAT
• KONEKOTELOINNIT
• TOIMISTOTILAT
• LABORATORIOT JA MITTALAITETILAT
• ÄÄNENERISTYSSEINÄT
• MELUNTORJUNTAELEMENTIT
• SIIRRELTÄVÄT SEINÄKKEET

Teollisuuden tilanne Euroopassa 
ja Suomessa on jatkunut erittäin 
hankalana. Suomen teknologiate-
ollisuudessa tammi–huhtikuun lii-
kevaihto oli kahdeksan prosenttia 
pienempi kuin vuonna 2023 vas-
taavana ajankohtana.  

Uusien tilausten määrä Euroo-
passa sekä tuoreet tiedot suomalais-
ten teknologiateollisuusyritysten ti-
lauskertymästä ja kysynnän kehit-
tymisestä kertovat, että odotetusta 
käänteestä parempaan ei ole vielä 
selkeitä merkkejä. 

– Tilanne ei ole enää mennyt 
selkeästi heikompaan suuntaan. Si-
ten voi optimistisesti ajatella, että 
olemme nyt suhdanteen pohjalla 
ja talvella ollaan jo hitaasti tamp-
paamassa ylöspäin. Nähtävillä on 
kuitenkin merkkejä siitä, että toi-
puminen voi olla viime kevään toi-
veisiin verrattuna melko kituliasta, 
sanoo johtaja, pääekonomisti Pet-

teri Rautaporras.   
Suomen teollisuudessa ja tekno-

logiateollisuudessa on takana vai-
kea vuosi. Teknologiateollisuuden 
tuoreen tilauskanta- ja henkilöstö-
tiedustelun mukaan uusien tila-
usten arvo oli huhti–kesäkuussa 
prosentin pienempi kuin edellisel-
lä neljänneksellä ja 15 prosenttia 
pienempi kuin viime vuoden vas-
taavalla ajanjaksolla. Koko tilaus-
kannan arvo oli kesäkuun lopussa 
3 prosenttia pienempi kuin maalis-
kuun lopussa ja 12 prosenttia pie-
nempi kuin vuosi sitten samaan 
aikaan. Tilauskannan arvo on nyt 
supistunut teknologiateollisuudes-
sa peräti viisi vuosineljännestä pe-
räkkäin. 

Toimialan yritysten väliset erot 
olivat huhti–kesäkuun aikana kui-
tenkin varsin suuria. Osalla yrityk-
sistä tilauskertymissä on näkyvillä 
ainakin hetkellistä toipumista, mut-

ta osalla tilaukset olivat yhä hyvin 
alhaisella tasolla. Hyvin hankalas-
ta tilanteesta huolimatta yrityksillä 
on säilynyt luottamus siihen, että 
tilanne alkaisi vähitellen helpottaa. 

– Ensimmäinen koronlasku on 
nyt nähty ja seuraavaa odotellaan. 
Suhdanteen tahmean kääntymisen 
vuoksi yrityksissä on hyvä varau-
tua siihen, että heikko kysyntä tulee 
kuitenkin vaivaamaan vielä melko 
pitkään, Rautaporras kehottaa. 

Olennainen tekijä on 
Suomen vetovoima 
Teollisuuden raskaasta vuodes-
ta kertoo, että henkilöstön määrä 

teknologiayrityksissä on kääntynyt 
laskuun, joskaan mitään dramaat-
tista käännettä heikompaan ei ole 
vielä tapahtunut. 

Toimialalla työskenteli Suo-
messa kesäkuun lopussa 335 000 
henkilöä. Maaliskuun loppuun ver-
rattuna henkilöstömäärä laski noin 
tuhannella hengellä. Henkilöstötie-
dustelun perusteella lomautusjär-
jestelyiden piirissä oli kesäkuun 
lopussa 13 000 henkilöä.  

Uutta henkilöstöä yrityksissä 
rekrytoitiin kevään ja alkukesän ai-
kana maltillisesti, yhteensä rekry-
tointeja tehtiin 9 500. Kesätyöpaik-
kojen määrä teknologiayrityksissä 

on ollut vaikeasta suhdannetilan-
teesta huolimatta varsin normaali. 
Henkilöstötiedustelun perusteella 
teknologiateollisuudessa työsken-
teli kesän aikana noin 18 000 ke-
sätyöntekijää. 

– Työllisyystilanne on heiken-
tynyt ja hallituksen kasvutoimis-
ta huolimatta julkinen sektori vel-
kaantuu entisestään. Lohdullista 
on, että Suomeen kohdistuu inves-
tointiaikeita yli 250 miljardin ar-
vosta. Meidän kaikkien on tehtävä 
hartiavoimin töitä, jotta suurin osa 
näistä hankkeista toteutuu, sanoo 
toimitusjohtaja Jaakko Hirvola.  

Suurten teollisuusinvestointien 
verokannustimen käyttöönoton 
valmisteluun ja investointien lu-
vitukseen on saatava ripeyttä. 

– Saamme Suomeen uusia teol-
lisia investointeja niin kotimaasta 
kuin ulkomailta huolehtimalla puh-
taan ja kohtuuhintaisen energian 
saannista ja panostamalla korke-
aan teknologiaosaamiseen. Täs-
tä meillä on jo antaa hyviä näyt-
töjä globaaleille yrityksille. Aivan 
olennaisesti tarvitsemme huippu- ja 
ammattiosaajia. Heitä on koulutet-
tava itse ja houkuteltava ulkomail-
ta huolehtimalla Suomen vetovoi-
masta, Hirvola sanoo. 

Teksti- ja kuvalähde 
Teknologiateollisuus ry

Suurimman vientialan suhdanteen 
paraneminen voi olla odotettua vaimeampaa 

Teknologiateollisuuden yritysten saamien tarjous-
pyyntöjen määrä pysyi alhaisella tasolla, eikä koko-
naiskysyntä ole kääntynyt paremmaksi. Toiveikkaat 
odotukset suhdanteen kääntymisestä ovat myöhenty-
neet, mutta tilanne ei ole mennyt enää heikompaan 
suuntaan. Hankalasta tilanteesta huolimatta yritys-
ten luottamus tilanteen helpottamiseen on säilynyt, 
kertoo Teknologiateollisuus ry:n tuore tilauskanta- ja 
henkilöstötiedustelu. 

Teknologiateollisuus 
ry:n toimitusjohtaja 
Jaakko Hirvola
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Valoremontti  
poistaa stressiä  
ja pimeyttä.
Me hoidamme valaistuksen uusimisen täsmällisesti ja 
tehokkaasti yrityksille ja julkisen sektorin toimijoille, jotka 
haluavat parantaa kiinteistön tai ulkoalueiden valaistusta 
ja siirtyä huoltovapaaseen LED-valaistukseen.

050 559 2298 
petri.rapeli@valoremontti.fi

Selkeä ja varma kokonaistoimitus. 
Energiasäästö jopa 90%.

OTA YHTEYTTÄ

valoremontti.fi

PERHEYRITYKSEN PALVELUIHIN kuu-
luu lisäksi oheispalveluna mm. tuotteiden 
pakkaus ja konttien lastaus yrityksen omissa 
tiloissa tai asiakkaan tiloissa sekä neuvon-
ta ja mittaus. Osa tuotteista valmistetaan 
naulauskoneella automaattisesti, osa koo-

taan käsin. Sivuhongan osaava henkilökunta 
auttaa oikeanlaisen pakkauksen valinnassa. 
Pakkaukset ja lavat toteutetaan pakattavan 
tuotteen mukaisesti, yrityksen logolla tai 
merkillä sekä ISPM15-standardin mukai-
sella IPPC-leimalla varustettuna. 

PAKKAUKSISSA KÄYTETTÄVÄ
materiaali valitaan pakattavan tuotteen mu-
kaan. Raaka-aineena käytetään pääosin koti-
maisilta sahoilta ja eri toimittajilta hankittua 
laadukasta sahatavaraa. Osa toimituksista 
vaatii hyvinkin korkealaatuista sahatavaraa. 

SIVUHONKA OY:N 1100 neliön, kolmen 
hallin tuotantotilat sijaitsevat noin viisi ki-
lometriä etelään Porin lentokentältä. 

–LIIKENNEYHTEYDET ovat hyvät ja mah-
dollistavat nopeat ja joustavat toimitukset
asiakkaille. Hyvät olosuhteet ovat mahdol-
listaneet tehokkaan tuotannon ja korkean
asiakastyytyväisyyden, kertoo Hautaoja.

YMPÄRISTÖYSTÄVÄLLISYYS on tärkeä 
osa yrityksen toiminnassa. Tärkeät ympä-
ristöarvot näkyvät käytännössä mm. omasta 
tuotannosta syntyvien purujen ja haketetun 
puujätteen hyödyntämisessä tilojen lämmi-
tysenergiaksi. Sivuhonka Oy:ssä toimitaan 
ISO9001 vaatimuksiin mukautettuna.

www.sivuhonka.fi

Sivuhonka on vuonna 1978 perustettu porilainen 
perheyritys. Toisessa sukupolvessa ja vankal-
la ammattitaidolla palveleva Sivuhonka toimit-
taa eri teollisuuden alojen yhteistyökumppaneilleen kestäviä sekä standardien 
mukaisia pakkauksia. Tuotevalikoimaan kuuluvat puupakkauslaatikot, merikul-
jetuslaatikot, kuormalavat, alustat, urapuut, lavakaulukset sekä pakkaushäkit.

Pakkauslaatikot Erikoispakkaukset Vanerilaatikot

Kuormalavat ja 
lavakaulukset

Merikuljetuslaatikot

SIVUHONKA OY
Pakkauksia teollisuuden 
toimijoille ja yrityksille

Yli puolet pk-yrityksistä kaipaa täsmäkoulutuksia

52 prosenttia Yrittäjägallu-
piin vastanneista yrityksis-
tä kertoo tarvitsevansa täs-
mäkoulutuksia. Tarvetta on 
erityisesti myynnin ja mark-
kinoinnin, tekoälyn hyödyn-
tämisen, tuotteiden ja palve-
luiden kehittämisen sekä ja 
taloudellisen tuloksen var-
mistamisen ja kehittämisen 
koulutuksille.  

– Nopeat muutokset haas-
tavat pk-yrittäjiä kehittä-
mään ketterästi toimintaan-
sa. Jatkuva oppiminen tuo 
saumaa menestyä ja pysyä 
muutoksen kelkassa muka-
na, Suomen Yrittäjien kou-
lutuspolitiikan asiantuntija 
Mikko Kinnunen sanoo. 

Oppisopimusta 
kehitettävä 
Pienten osaamiskokonai-
suuksien tarve korostui pie-
nissä yrityksissä, koska niis-
tä on hankala ehtiä pidem-
piin koulutuksiin.  

– Yrittäjät eivät mieltä-
neet ammatillisen koulutuk-
sen tutkinnon osia pieniksi 
osaamiskokonaisuuksiksi. 
Erityisesti ammatti- ja eri-
koisammattitutkintojen tut-
kinnon osia kannattaa ke-

hittää entistä enemmän sel-
laisiksi, että niitä voi tehdä 
erillisinä täsmäkoulutuksina 
työn ohessa, Yrittäjien Kin-
nunen sanoo.  

– Yrittäjät eivät tunne tar-
peeksi myöskään yrittäjän 
oppisopimusta, jossa yrit-
täjä voi tehdä täsmäkoulu-
tuksena tutkinnon osia osa-
na yrittäjän työtään yrittäjä-
mentorin tukemana. Tämä 
on ainutlaatuinen mahdol-
lisuus maailmassa. Sitä on 
syytä pitää enemmän esillä, 
Kinnunen hehkuttaa. 

Oppisopimuskoulutus 
auttaa yrityksiä myös löytä-
mään ja kouluttamaan tarvit-
tavaa työvoimaa.  

– Yli kolmannes yrityk-
sistä ottaisi oppisopimus-
opiskelijan, jos opiskeli-
jan palkkaus porrastettai-
siin osaamisen mukaan. 42 
prosenttia puolestaan ottai-
si oppisopimusopiskelijan, 
jos saisi siihen palkkatukea. 
Näitä meidän tulee viedä 
reippaasti eteenpäin, Kin-
nunen vaatii. 

Oma-aloitteisuus 
tärkein valmius 
Yrittäjägallupissa selvitet-

tiin myös valmiuksia, joita 
yritykset odottavat työnte-
kijöiltään. Yritykset arvos-
tavat erityisesti oma-aloittei-
suutta, vuorovaikutustaito-
ja, vastuullisuutta, yrittävää 
asennetta  sekä joustavuutta 
ja muuntautumiskykyä. 

– Näitä kaikkia val-

miuksia ja taitoja voi op-
pia yrittäjyyskasvatukses-
sa. Kysely osoitti myös, et-
tä 18–39-vuotiaat kaipasivat 
eniten myynnin ja markki-
noinnin sekä tuotteiden ja 
palveluiden kehittämisen 
täsmäkoulutusta. Yrittäjyys-
kasvatusta kannattaa toteut-

taa koko koulupolun var-
rella varhaiskasvatuksesta 
korkeakouluun. Tämä vah-
vistaa yritystemme ja maam-
me kilpailukykyä, Kinnunen 
painottaa. 

Tekstilähde 
Suomen Yrittäjät ry

Pienet ja keskisuuret yritykset tarvitsevat koulu-
tustarpeisiinsa ylivoimaisesti eniten täsmäkoulu-
tusta, joka koostuu pienemmistä osaamiskoko-
naisuuksista, todetaan Yrittäjägallupissa. 
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tuotteet ja tekijät

silkkaa terästä

turasteel Turajärventie 48, Eura

02 865 3333   www.turasteel.fi


